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Setmanari d’informació local

El Ball de Bastons 
rebrà la Medalla de 
la Vila aquest any

CULTURA | P21 ELECCIONS 9J | P03

El PSC guanya 
les europees 
a Castellar

 

MÉS DE 26.000 TAPES DESPATXADES  ||   Aquesta edició del CorreTapa ha aconseguit xifres rècord, tant en tapes servides com en locals participants. En la imatge, persones gaudint de les 
tapes que s’oferien als locals al volant de la plaça del Mercat. Al fons, el cartell d’aquesta edició projectat a la pantalla gegant de la façana de l’edifici d’El Mirador.   || Q. PASCUAL
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tema de la setmanaeleccions europees

La nit electoral dels partits locals: PSC, Junts i ERC. || C. D.

El PSC guanya les 
europees a Castellar

Diumenge passat el PSC va guanyar 
les eleccions europees a Castellar 
amb el 30% dels vots (2.561 vots), i 
va completar així un cicle electoral 
de victòries que va encetar l’any pas-
sat amb les eleccions municipals del 
maig, les estatals al juliol, les elecci-
ons al Parlament del maig passat i 
ara les europees. Tot i la baixíssima 
participació, que va ser del 43,12% 
–uns 8.569 votants–, més d’un 23% 
per sota respecte a la participació 
del 2019, els socialistes van aconse-
guir la primera plaça, 10,42 punts 
per sobre de Junts per Europa, la 
segona força que va obtenir més 
vots amb el 19,58% dels vots (1.672). 
La coalició ERC-Ara Repúbliques 
va quedar en tercera posició amb 
el 17,35% dels vots –uns 1.481–, men-
tre que el PP –força guanyadora en 
el conjunt de l’Estat– va obtenir el 
10,8% amb 922 vots. La cinquena po-
sició la va ocupar Vox (6,06%) amb 
517 vots per davant de Podem, que 
va aconseguir el 4,3%  amb 367 vots. 
Com en el conjunt de l’Estat, a Cas-
tellar també va irrompre l’agrupació 
d’electors de l’influencer ultradretà 
Alvise Pérez  Se Acabó la Fiesta que 
va sumar el 3,96% dels suports amb 
338 vots. Aquest nou moviment fins 
i tot va superar els Comuns Sumar, 
que van obtenir el 3,6% (307 vots).

A continuació oferim les valo-
racions de les principals forces po-
lítiques amb arrelament a Castellar 
sobre el resultat de les europees.

pepe leiva (psc)
“Estem molt contents pel resultat 
a Castellar. No només guanyem les 
europees, sinó que tanquem un cicle 
de resultats guanyant autonòmi-
ques, municipals i generals. Podem 
dir que Castellar és un municipi so-
cialista, tant en eleccions amb baixa 
com alta participació. S’està demos-

  Redacció

trant que a totes les conteses electo-
rals el PSC està guanyant i ja no és 
un tema conjuntural sinó estructu-
ral. Això vol dir que s’estan fent les 
coses bé. Amb aquests resultats, en 
aquests moments creiem que qui ha 
de governar Catalunya han de ser els 
socialistes. A escala estatal, el PSOE 
està aguantant la pressió i l’asset-
jament que està patint el president 
del govern. S’estan fent les coses bé 
i al final la gent confia en nosaltres”.

joan juni (junts)
“És bon senyal que hàgim estat el 
primer dels grups independentis-
tes, senyal que hem fet bé la feina. El 
fet de no tenir com a candidat Carles 
Puigdemont també s’ha notat. Tot 
i no tenir un candidat amb el ganxo 

de Carles Puigdemont, el resultat ha 
estat bo. Castellar ha crescut amb 
població i ha estat amb votant soci-
alista, mentre que la gent que vota-
va més a CiU i que ens podia votar 
a nosaltres és gent gran que ja no hi 
és. També s’està votant molt l’ex-
trema dreta perquè el jovent no té 
clar el que va passar fa molts anys. 
És el cas de Se Acabó la Fiesta, que 
ha obtingut grans resultats gràci-
es a les xarxes socials. Els resultats 
de les eleccions europees no tenen 
res a veure amb el que pot passar a 
Catalunya. Va ser un error convo-
car les eleccions al Parlament un 
mes abans que les europees. S’hau-
rien d’haver convocat el mateix dia, 
i hi hauria hagut més participació. 
I també menys despesa. Va passar 
factura a ERC convocar les elecci-
ons catalanes. La gent també està 
cansada d’anar a votar tants cops”.

dolors ruiz (erc)
“Som la tercera força al municipi, 
cosa que vol dir que continuem en 
tercer lloc, tal com va passar fa cinc 
anys. No ha canviat gaire el panora-
ma municipal respecte a les eleccions 
europees del 2019 si ens referim a la 
primera, segona i tercera força. Sem-
bla que la tònica de molts municipis 
a Catalunya, no tan sols a Castellar, 
és que es vota socialista. El mapa a 
les eleccions al Parlament se’ns va 
tenyir de vermell. S’està produint 
una abstenció que abans es dirigia 
cap a altres partits. Per tant, és una 
tendència. I aquesta no és tan pre-
ocupant com la que estem veient a 
Europa amb la pujada de la dreta i, 
especialment, la de la ultradreta. 
Tots, quan se’ns consulta, hauríem 
d’estar encantats que se’ns consul-
ti. L’altra qüestió és que no se sentin 
representats per cap partit polític o 
fins i tot veiem el cas de Se Acabó la 
Fiesta que, sense fer feina de cap par-
tit polític ni presentar cap programa 
electoral amb cara i ulls, estigui te-

nint tants vots, fins i tot a Castellar”.

alicia garcia (pp)
“Ja ens tocava a Castellar fer el sor-
passo a Vox. De fet, teníem una ten-
dència des de les municipals amb 
un resultat cada vegada millor. La 
jornada de votacions ha estat molt 
tranquil·la i la participació ha estat 
molt baixa. Hi ha una certa fatiga 

electoral,  i més a Catalunya, on fa 
un mes que vam votar. En el con-
junt d’Espanya som més a prop de 
canviar el govern d’Espanya. A Eu-
ropa estem forts i podem defensar 
el que és la llibertat, la igualtat i la 
democràcia. L’aparició de Se Acabó 
la Fiesta perjudica més Vox, i es 
pot dir que s’ha acabat la festa per 
a aquest partit”. 

PSC
2.561 (30%)

JUNTS
1.672 (19,5%)

ERC
1.481 (17,3%)

PP
922 (10,8%)
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Els portaveus valoren el primer any de mandat
La sequera, la futura piscina d’estiu, l’aposta per l’habitatge de lloguer i l’enllaç a l’autopista van ser els grans eixos del debat

El Centre Feliuenc va néixer com 
un espai cultural i de trobada entre 
els veïns i veïnes de Sant Feliu del 
Racó. Aprofitant que aquest juliol 
s’acaba el contracte d’arrendament 
d’aquest equipament municipal, el 
grup municipal d’Esquerra presen-
tarà una moció a la sessió plenària 
del 25 de juny, amb la intenció d’im-
pulsar aquest espai i recuperar el 
seu esperit inicial. “A través d’una 

Moció d’ERC per millorar l’ús i la gestió del Centre Feliuenc
Al juliol s’acaba el 
contracte de lloguer 
d’aquest equipament 
municipal de Sant 
Feliu del Racó

  Cristina Domene

PROPOSTA | SANT FELIU DEL RACÓ

AJUNTAMENT | GRUPS MUNICIPALS

Els regidors i col·laboradors d’ERC davant del Centre Feliuenc, a Sant Feliu. || C. D.

consulta que vam fer als santfeli-
uencs vam saber de la necessitat 
d’espais per fer activitats culturals 
sense necessitat de baixar a Caste-
llar. Tenim el Centre Feliuenc, que 
està catalogat com a espai cultu-
ral i que és propietat de l’Ajunta-
ment, i ara acaba el contracte al 
juliol i s’ha de renovar, precisa-
ment volem posar èmfasi en el fet 
que necessitem reaprofitar el cent 
per cent aquest espai, ja que ara 
mateix la planta superior no està 
oberta a fer activitats”, va expli-
car la portaveu d’ERC, Dolors Ruiz.

No és la primera vegada que 
l’agrupació política posa de manifest 
les condicions de deteriorament de 
l’edifici. Segons els republicans, el 
primer pis es troba en condicions 
inadequades per fer cap mena d’ac-
tivitat, i l’edifici no compleix les con-
dicions d’accessibilitat, ni l’entrada, 

amb un pendent molt pronunciat, ni 
els lavabos. “Tenint en compte que 
al juliol s’acaba el contracte inicial 
d’arrendament, creiem que l’Ajun-
tament ha de definir la finalitat del 
nou contracte, establir l’adjudica-
ció basada en la transparència, en 
l’ètica, en la participació, el rendi-
ment de comptes i la sostenibili-
tat. En definitiva, el que volem és 
que el Centre Feliuenc s’entengui 
com un instrument de promoció 
de la cultura”, va detallar la regi-
dora Susan Galí.

Ruiz va interpel·lar l’Ajunta-
ment perquè l’equipament es dedi-
qui als usos pels quals es va adquirir: 
“Un espai de reunió veïnal, cultu-
ral i d’oci i especialment activar 
la segona planta. I tot això ha de 
quedar molt clar a les clàusules 
del nou contracte de lloguer”, va 
emfatitzar la portaveu. 

Ara fa un any, en concret el 17 de juny, 
es va constituir el nou ajuntament 
de Castellar després d’uns resultats 
electorals que van tornar a donar 
majoria absoluta a Som de Castellar 
- PSC, i un cert reequilibri entre ERC, 
que va obtenir 4 regidors, i Junts, que 
en va sumar 3. La CUP va mantenir la 
seva acta i va irrompre la nova força 
política d’Ara Toca amb un represen-
tant. Per això, L’Actual i Ràdio Caste-
llar van convidar els portaveus mu-
nicipals a fer un debat al voltant de 
les coses que s’han fet en els darrers 
12 mesos i sobre les accions que vin-
dran en els propers mesos.

L’inici del debat, però, va ser-
vir per tenir un record per al regidor 
d’ERC Ferran Rebollo, que va morir a 
principis d’any per una malaltia sob-
tada. “Al capdavall som un grup de 
persones que tenim en comú l’esti-
ma pel poble, persones al servei de 
les persones, cadascun amb la seva 
ideologia, però crec que és bo que 
hi pugui haver bona relació per-
sonal i els màxims consensos”, va 
resumir la portaveu de Som de Cas-
tellar - PSC Yolanda Rivera a l’inici 
del debat. 

La portaveu del principal par-
tit de l’oposició Dolors Ruiz (ERC)  
va recordar que les diverses majo-
ries absolutes de Som de Castellar - 
PSC poden dificultar justament més 
protagonisme de la resta de grups, fet 
amb el qual va coincidir la regidora 
de la CUP, Marga Oncins. En aquest 
context, des de Junts, Joan Juni va 
destacar que el seu grup ja li dispu-
ta a ERC ser la principal força inde-

  J. G.

Els cinc portaveus dels grups municipals de l’Ajuntament al Saló de Plens moments abans de començar el debat. || C. D.

pendentista a Castellar, “com han 
demostrat els resultats de les dar-
reres dues eleccions” amb Junts en 
segona posició per darrere del PSC. 

Sobre la situació política gene-
ral, la portaveu de la CUP va alertar 
dels perills de l’extrema dreta que, de 
moment, a Castellar no té represen-
tació. “O les esquerres ens posem 
les piles o l’extrema dreta continu-
arà pujant, i fa por”. Des d’Ara Toca 
Castellar, formació que es va estre-
nar aquest mandat, el portaveu Miki 
Vilanova va insistir que el seu pro-
jecte està molt cenyit a l’àmbit local, 
“som una plataforma pensada de 
cara al poble”.

Sobre qüestions concretes, els 
portaveus van debatre l’emergència 
climàtica, que té en la sequera la seva 
màxima expressió. En aquest sentit, 

la majoria va posar en valor el fet que 
la xarxa de Castellar connectés des-
prés de la gran sequera del 2008 amb 
Aigües Ter-Llobregat, un fet que per-
met a hores d’ara tenir més tranquil-
litat per afrontar períodes de seque-
ra. Per lògica, durant la part en què 
es va parlar de la sequera va sortir el 
tema de la futura piscina descober-
ta, de la qual ja s’han fet uns primers 
moviments de terra al costat de les 
pistes d’atletisme, l’espai on s’ubica-
rà. Tant la CUP com ERC van posar 
en qüestió la viabilitat del projecte 
“pel lloc triat”, en cas de la CUP, i per 
“la idoneïtat del moment de fer-ho 
en plena sequera”, en el cas d’ERC. 
La portaveu del govern va subratllar 
que la piscina era un projecte que es-
tava en el full de ruta de la majoria 
de forces polítiques des del mandat 

passat, “però la pandèmia va obli-
gar a aparcar-lo”. “Serà un espai 
de refugi climàtic, un espai soci-
alitzador i amb capacitat d’oferir 
equitat social”, va resumir Rivera.

En aquesta línia de millorar els 
equipaments, també es va valorar la 
compra de Cal Gorina com a edifici 
patrimonial amb usos encara pen-
dents de definir, i d’altres parcel·les 
per guanyar places d’aparcament o 
facilitar la construcció de pisos de 
lloguer, com el cas del gran projec-
te de la Playtex pactat amb l’Inca-
sòl. En aquest sentit, tant ERC com 
Junts van recordar que també s’ha 
de posar en l’agenda de prioritats la 
recuperació per al municipi de l’an-
tiga caserna de la Guàrdia Civil com 
a espai vinculat a l’ensenyament, ja 
que havia estat l’antiga escola dels es-

colapis. Ruiz (ERC) també va posar 
de manifest la necessitat de millorar 
el Centre Feliuenc i “oferir més re-
cursos per millorar equipaments 
amb problemes de manteniment, 
com l’Espai Tolrà o l’Esbart”.

Des de la CUP, Oncins va insis-
tir que “el problema de la majoria 
absoluta arrossegada tants anys és 
que no entren al debat de les coses”, 
i va posar com a exemple que abans 
de fer la compra de Cal Gorina no es 
va voler ajudar les entitats autogesti-
onades que feien servir l’espai.

Sobre Cal Gorina, el regidor 
d’Ara Toca va dir que “donarà molt 
futur al poble si es gestiona amb 
intel·ligència, però el que és de 
màxima prioritat és el tema dels 
pisos de lloguer i les places d’apar-
cament”. En relació amb temes de 
futur, la portaveu de l’equip de go-
vern va recordar les actuacions a les 
escoles Sant Esteve i Emili Carles i el 
futur enllaç amb la C-58, un projecte 
que havien encarrilat a escala de país 
l’acord entre ERC i PSC però que cal 
veure com queda en el mandat que 
ara arrenca. Per part d’ERC, Dolors 
Ruiz va voler assenyalar que les in-
versions estaven garantides per part 
de la Generalitat.

Des de Junts, Joan Juni també 
va subratllar la necessitat de tenir 
enllaç a l’autopista en un moment de 
creixement d’habitants com de l’ac-
tivitat econòmica del municipi. On-
cins, en canvi, va dir que la CUP esta-
va radicalment en contra de qualsevol 
proposta que recordi el Quart Cintu-
ró. Tant Oncins com Ruiz també van 
posar sobre la taula que cal apostar 
per l’arribada del tren, la viabilitat 
del qual s’està estudiant.  
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L’Arc de Sant Martí, de celebració a l’Auditori

Moment final de l’espectacle ‘Tot per l’audiència’ a l’Auditori. || J. CLAPÉS

El projecte municipal Arc de Sant 
Martí, dedicat a la promoció de la 
salut mental ,va bufar dilluns passat 
les espelmes del seu 25è aniversa-
ri. Ho va fer a l’Auditori de bracet de 
grup de teatre sota la direcció artís-
tica de Maria Hernández. 

Abans de l’acte, Isabel Martí-
nez, directora de l’Àrea Bàsica de 
Salut del CAP de Castellar, va expli-
car que “l’Arc de Sant Martí va néi-
xer fruit d’unes necessitats detec-
tades en els anys 90 a la població 
de Castellar. Aquell va ser l’inici 
de tots aquests projectes que hem 
treballat de manera comunitària”, 
i afegia que “el desenvolupament al 
llarg de tots aquests anys ha estat 
un èxit i cada any es veia reflectit 
en l’obra de teatre”. 

Marcel·la Sáez, tècnica de salut, 
juntament amb Hernández van obrir 
l’acte i la tallerista del grup de teatre 
va introduir l’espectacle Tot per l’au-
diència. L’obra, ambientada en l’hipo-
tètic plató del Telenotícies de Caste-
llar, era “un espectacle de creació, 

El projecte dedicat a la salut emocional bufa les espelmes amb l’obra ‘Tot per l’audiència’

 Jaume Clapés Solé se’ns va acudir un context, vam 
pensar els personatges i a partir 
d’aquí vam crear la història”, va 
dir Hernández. 

L’obra va ser protagonitzada per 
Maria Alcántara, Xavi Álvarez, Ser-
gio Ballesta, Antonio Moya, Rosa Pa-
llarès i Maria Rodríguez, i va comp-
tar amb la col·laboració de Montse 
Garcia, membre de Psicovallès. “És 
la primera vegada que tot aquest 
procés creatiu l’anem escrivint en 
un guió, hi ha tota una feina extra 
que fins ara no l’havíem fet així”, va 
dir Hernández. La directora també 
va lamentar l’absència d’Isabel Ro-
dríguez, una de les integrants del 
grup, per malaltia, i li van dedicar la 
representació. 

L’espectacle, que tant reflectia 
el Telenotícies sobre Castellar com el 
que passava darrere les càmeres, va 
aconseguir arrencar riures dels es-
pectadors amb situacions inversem-
blants que provocaven que l’informa-
tiu fes rècord d’audiència. 

En acabat, l’alcalde, Ignasi Gi-
ménez, i la regidora de Salut Pública 
i Comunitària, Àngela Bailén, van re-
partir els diplomes als participants de 

SALUT MENTAL | 25È ANIVERSARI

tots els tallers d’aquest curs del pro-
grama Arc de Sant Martí. Giménez va  
felicitar la tasca de tots els implicats 
i va lloar “que fa 25 anys hi hagués 
unes persones que es dediquessin 
a la salut emocional era una cosa 
que a molts els podria semblar i 
sonar estrany i avui en dia és una 
cosa absolutament naturalitzada 

i que és importantíssima”. També 
va destacar la tasca de Joan Elvira, 
antic cap de Salut de l’Ajuntament, 
mort l’any passat, com un dels impul-
sors d’aquest projecte pioner. 

L’acte va concloure amb la vi-
sita a l’exposició dels treballs fets en 
els tallers d’aquest curs, i d’anteriors, 
a la Sala Polivalent d’El Mirador. El carrer asfaltat i pintat. ||AJ

VIA PÚBLICA | TREBALLS

 Aquesta setmana s’ha pavimentat 
un tram de 250 metres del carrer 
Barcelona, entre les cruïlles dels 
carrers de Catalunya i Pedrissos. 
Les obres han inclòs ells treballs 
de fresat, asfaltat i pintura viària.  
Cal recordar que fa uns mesos ja es 
va fer una millora important a un 
tram més llarg del mateix carrer 
que va incloure l’ampliació de vo-
reres del carrer entre Josep An-
selm Clavé i Jaume I. Al novembre 
de l’any passat es va actuar en el 
tram entre el carrer d’Anselm Clavé 
i l’avinguda Sant Esteve i dues set-
manes més tard es van fer les vore-
res entre l’avinguda de Sant Esteve 
i el carrer de Jaume I.  || REDACCIÓ

Asfalten 
un tram 
del carrer 
Barcelona
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Dimecres, 19 de juny, 
hi haurà una festa de 
cloenda adreçada 
als restauradors

La vuitena edició del CorreTapa s’ha 
tancat amb 26.086 tapes, 7.916 més 
que a l’edició anterior, si bé enguany 
han estat 35 els establiments parti-
cipants, mentre que el 2023 n’eren 
24. El conjunt de tapes ha deixat una 
facturació per als establiments de 
més de 104.000 euros. La regidora 
de Comerç, Anna Màrmol, ha desta-
cat el gran ambient que hi ha hagut 
a terrases i bars durants els quatre 
dies que ha durat la ruta gastronò-
mica fins al punt que semblava “la 
Festa Major de juny, amb tothom 
que quedava amb els amics, en-
trant i sortint dels locals”. 

El dia que hi ha hagut més ac-
tivitat ha estat divendres 14 de juny.   
L’increment de la participació d’es-
tabliments en aquesta edició s’ex-
plica també per la incorporació de 

El CorreTapa 
2024 tanca amb 
26.000 tapes

nous establiments que fins ara no 
havien participat en la proposta gas-
tronòmica. Així, locals com La Ta-
verna del Gall i la Gallina, La Pipar-
ra o Txivarri i, fins i tot la furgoteca 
Garbanzo Negro han venut moltes 
tapes, entre les 860 i les 2.220 raci-
ons. El Frankfurt Castellar ha arri-
bat a vendre 3.000 tapes d’El dolç 
FKT. Fins i tot, un establiment que es 
va incorporar a la iniciativa a darre-
ra hora, Sabor Kebab, i que per tant 
no figurava a la guia del CorreTapa, 
també ha venut nombroses racions. 
“Estem molt contents per la diver-
sitat i la qualitat de les tapes”, as-
segura Màrmol.

festa el 19 de juny

Com en les dues edicions anteri-
ors, el CorreTapa 2024 celebrarà 
una festa de cloenda dimecres 19 de 
juny, a les 19 hores, a la terrassa d’El 
Mirador. L’acte, que comptarà amb 
l’assistència d’autoritats locals i de 
les entitats organitzadores, s’adre-
ça als restauradors participants, i té 
per objectiu premiar la seva tasca 

Els clients del Restaurant Frutos provant l’estofat de cérvol que va preparar l’establiment per al CorreTapa.  || Q. PASCUAL

durant els quatre dies d’activitat.
La festa, que estarà amenitza-

da amb música en directe i un pis-
colabis per als assistents, també 
serà el moment de lliurar els dife-
rents premis previstos: el premi a 
la millor tapa i a la millor tapa dolça 
que atorga el jurat –que ha avaluat 
cada tapa en funció de la creativitat, 
el sabor, la presentació i la qualitat 
del servei– el premi de votació popu-

lar i el guanyador de la butlleta gua-
nyadora d’entre totes les recollides 
de les diferents urnes amb un àpat 
per a dues persones per valor de 60 
euros a bescanviar en qualsevol dels 
establiments que han participat en 
aquesta edició.

més tapes

El Tast d’Estiu arribarà divendres 28 
de juny i dissabte 29 de juny a la plaça 

de Catalunya, la que serà la cinquena 
edició d’aquesta proposta gastronò-
mica i cultural que s’inclou en les ac-
tivitats de les Nits d’Estiu i que l’any 
passat va servir més de 5.000 tastos. 
Enguany comptarà amb un total de 
dotze establiments castellarencs 
que oferiran les seves propostes 
entre les  20 h i les 12 h de la nit. A 
més, hi haurà espectacles durant els 
dos dies.  ||  JORDI RIUS
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Pluges primaverals a mitjan juny

ID Logistics ocuparà la nova 
nau del Pla de la Bruguera

Ja se sap qui ocuparà  la plata-
forma logística que s’està aca-
bant de construir al Pla de la 
Bruguera, entre el carrer Bages 
i la carretera B-124. ID Logistics, 
que des de fa més d’una dècada  
està ubicada  en el que va ser la 
factoria de Sony, de 50.000 me-
tres de superfície, llogarà la nova 
nau de 26.119 m2 a partir del 2025 
a CBRE IM, que justament està 
situada al costat d’ID Logistics. 
D’aquesta manera, ID Logistics, 
a la qual la multinacional de per-
fums, bellesa i moda Puig té de-
legada la seva gestió de logística, 
doblarà en un 50% la seva capaci-
tat de gestió de les mercaderies. 
En els darrers anys, la multinaci-
onal ha agrupat les seves opera-
cions de transport de productes 
en aquestes instal·lacions, fins a 
convertir-les en el seu centre lo-
gístic principal.

El nou magatzem que lloga-
rà ID Logistics estarà construït 
sobre una parcel·la de 41.173 m2. 
A més del magatzem, hi haurà 
uns 1.230 m2 d’oficines en un bloc 
adossat a la nau. La nova platafor-
ma logística de Castellar disposa-
rà de 26 molls de càrrega i una al-

La nau logística que s’està construint. || J. G.

MÉTEO | BALANÇ POLÍGON | NOVA ACTIVITAT

çària de gairebé 14 metres. La nova 
nau es destinarà íntegrament com 
a magatzem per a la multinacional, 
que inclou marques com Rabanne, 
Jean-Paul Gaultier, Carolina Herre-
ra, Nina Ricci o Charlotte Tilbury. 

Puig, que acaba de sortir a 
borsa aquest any, ven els seus pro-
ductes a 150 països i té oficina prèvia 
a 32. L’any passat, la companyia va 
obtenir un rècord de facturació de 
4.305 milions, un 19% més, i un be-
nefici net de 465 milions.    || J. RIUS

Les darreres pluges d’aquesta setmana continuen donant un respir a la greu situació de sequera que pateix Catalunya i 
també Castellar del Vallès, que han situat la majoria del país en estat d’alerta per sequera. En concret, des de principis de 
gener  fins al 12 de juny a Castellar s’han registrat 359 litres d’aigua de pluja, segons dades de l’estació meteorològica de Cal 
Botafoc. Per mesos, abril ha estat el més plujós, amb 108 litres recollits, seguit del març, quan es van superar els 101 litres. 
També van ser destacables els 64 litres del mes de maig. Aquestes dades contrasten dràsticament amb els primers mesos 
de l’any, en el pitjor moment de la sequera, amb 27 i 22 litres recollits al gener i febrer respectivament.  || FOTO: Q. PASCUAL
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L’any 1958 es va fundar la Comunitat 
Econòmica Europea amb 6 mem-
bres: Alemanya, Bèlgica, França, Ità-
lia, Luxemburg i els Països Baixos. L’1 
de novembre del 1993,amb el Tractat 
de Maastricht, va néixer l’actual Unió 
Europea (UE), que es va ampliar suc-
cessivament fins als 27 països actuals.
Els valors o drets fonamentals de la 
carta de la Unió Europea són: la dig-
nitat, la llibertat, la igualtat, la solida-
ritat, la ciutadania i la justícia.
Des del seu inici, amb nombroses i 
continuades dificultats, per aconse-
guir acords i consensos per aprovar 

Democràcia, Europa i 
continuar avançant

 Josep Simón

 Joan Juni i Ramon*

olem agrair els 1.672 
vots (un 20%) que ens 
han fet confiança a Cas-
tellar del Vallès i que 
ens permet consolidar 
Junts, igual que a tota 

Catalunya, com la primera força po-
lítica independentista. I això havent 
de fer campanya des de l’exili, patint 
una alta abstenció del 57% i acumu-
lant campanyes electorals molt segui-
des. Junts també ha estat la llista més 
votada a 587 municipis de Catalunya 
i a la província de Girona.
Josep Rull és des d’aquest dilluns el 
nou president del Parlament de Ca-
talunya, amb el suport dels grups 
parlamentaris de Junts per Catalu-
nya, Esquerra Republicana de Cata-
lunya i la CUP.
Rull ha recordat que avui “encara hi ha 
tres escons buits, del president Carles 
Puigdemont, del conseller Lluís Puig 
i del diputat Ruben Wagensberg”. 
En aquest sentit, ha expressat que 
“aquesta és una anomalia que hem 
de ser capaços de poder reorientar. Hi 
ha tots els elements per poder-ho fer 
possible. Des d’aquesta presidència i 
des d’aquesta mesa, serem extraordi-
nàriament sensibles a aquest tema”.
Rull ha traslladat als diputats i al poble 

V
 Eleccions europees / 
Parlament de Catalunya

els  projectes de llei presentats en el 
parlament, s’ha anat avançant en 
aquest projecte europeu de coopera-
ció entre els països membres.
En tots aquests anys les majories del 
Parlament Europeu han sigut avala-
des pels principals partits d’Europa, 
els conservadors, socialdemòcrates, 
lliberals i els  grups ecologistes o verds 
d’ideologia d’esquerres, i els resultats 
obtinguts, malgrat totes les dificultats 
per arribar als acords finals, han sigut 
gairebé sempre favorables a l’esperit 
dels valors de la unió i als interessos 
majoritaris de la ciutadania dels paï-
sos que la conformen.
Les eleccions del dia 9 de juny al Par-
lament Europeu han donat un resul-
tat molt divers, d’acord amb la gran 
diversitat de països i cultures que con-
formen la UE:

Mostra de deixalles trobades a Canyelles i Colobrers

Alumnes de 3r d’ESO de l’Institut Puig de la Creu i de 3r, 4t i 5è de l’escola El 
Sol i la Lluna van recollir dimecres deixalles als parcs de Colobrers i de Ca-
nyelles i, tot seguit, van muntar l’exposició Estimem el poble, cuidem l’entorn 
al vestíbul del Mercat Municipal, amb totes les deixalles recollides. “Tot el 
que tenim aquí darrere ho hem recollit en una hora i aparentment sem-
blava que l’espai estava net”, recalcava una de les alumnes.  Les joves tenen 
clar l’objectiu d’aquesta mostra, que es podrà veure fins al 21 de juny: “Som 
un poble petit i no costa res llençar la brossa al contenidor que perto-
ca. Per això hem fet l’exposició, per conscienciar”.  || TEXT I FOTO:  J. RIUS

de Catalunya que “la mesa d’aquest 
Parlament garantirà el principi d’in-
violabilitat parlamentària. Cap dipu-
tat pot ser perseguit per expressar les 
seves opinions o per exercir lliurement 
el seu vot. Des d’aquesta presidència 
hi insistirem d’una manera intensa”.
En aquest sentit, Rull s’ha compro-
mès a protegir els drets de tots els di-
putats i diputades. “En aquest Parla-
ment s’ha de poder parlar de tot. I s’ha 
de poder debatre de tot, sense pres-
sió de cap altre poder públic ni l’ame-
naça de poder ser privat de llibertat. 
Poder tornar a fer política amb l’ab-
soluta llibertat i sense cap condicio-
nament que la voluntat del poble de 
Catalunya que ha escollit aquests 135 
diputats”, ha assegurat.
D’altra banda, Rull ha advertit que 
“en una democràcia, és el poble, a 
través dels seus representats, qui 
escull el president del seu govern i 
del seu país. Ho fa directament o a 
través dels seus representants. I és 
evident que això s’ha vist alterat des 
de l’octubre del 2017”. “És una ano-
malia que el president de la Genera-
litat sigui cessat pel decret d’un altre 
president d’un altre govern. O que 
el poder judicial decideixi qui es pot 
sotmetre a una investidura, com va 
passar amb el Molt Honorable pre-
sident Puigdemont o amb l’Il·lustre 
Jordi Sánchez o l’Honorable Jordi 
Turull. O que un president fos ces-
sat per raons polítiques, com el pre-
sident Torra”, ha recordat.A Junts 
per Castellar ens fa especial il·lusió 
que Josep Rull sigui el nou president 
de la mesa del Parlament de Catalu-
nya, per la seva proximitat i qualitat 
humana, un egarenc que ens va fer 
costat a la presentació de la meva 
candidatura com a alcaldable l’any 
passat a l’Auditori Miquel Pont i que 
va visitar la nostra vila fa pocs mesos 
per la presentació del seu llibre. En-
horabona, MHP Josep Rull i Andreu.

* Regidor portaveu de Junts

El PPE, partits demòcrates i cristi-
ans, ha obtingut 186 escons.
L’S&D, aliança de progressistes i de-
mòcrates, 135.
L’RE, partit liberal, 79. 
El CRE, aliança de partits reformis-
tes europeus, 73 (conservador, euro-
escèptic, antifederalista).
L’ID, aliança de partits nacionalistes, 
populistes i euroescèptics, 58. 
Els Verds/ALE, aliança de partits pro-
europeus, regionalistes, drets humans 
i ecologistes, 53.
El grup NI, partits no inscrits a cap 
grup del Parlament Europeu, 45.
El The Left, grup de partits d’esquer-
res, 36.
Altres parlamentaris no inscrits a 
cap grup, de diferents ideologies, 55.
Amb aquests resultats, i malgrat la 
tendència política a Europa, en els 
darrers temps, d’anar cap a unes po-
sicions més conservadores en gene-
ral, i de manera creixent a posicions 
més d’extrema dreta i d’extrema es-
querra. El nucli fort dels partits fun-
dadors de la UE manté una majoria de 
390 escons, de la suma del PPE, l’S&D 
i l’RE, que pot ampliar-se amb l’apor-
tació dels Verds i The Left.
Els ciutadans d’Europa han donat el 
seu veredicte i han dit que volen conti-
nuar amb la senda dels darrers anys, 
però cal fer les reformes adients per 
fer front aquest incipient augment 
de posicions d’extrema dreta i po-
pulistes, que són oportunistes i que 
es valen dels valors democràtics de 
les institucions europees per sem-
brar discòrdia i enfrontaments amb 
idees que van en contra dels princi-
pis fundacionals de la UE, com ultra-
nacionalisme, xenofòbia, formes an-
tidemocràtiques de govern, fòbia a la 
diversitat de gènere, autoritarisme o 
negació del canvi climàtic.
La democràcia i els valors democrà-
tics ben exercits han donat una vegada 
més l’oportunitat de fer les polítiques 
més adients per corregir els errors del 
mandat passat i afegir noves iniciati-

ves basades en els valors humans en 
primer lloc i la resta de valors fona-
mentals del tractat de la unió, amb 
un projecte de futur renovat que faci 
cada vegada més important i decisi-
va l’opinió i força d’Europa en un món 
globalitzat i hipercompetitiu. Enda-
vant l’Europa del futur!
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opinió

 Susan Galí Pérez *

ai havia rebut tants 
missatges  com 
aquestes últimes set-
manes. He rebut mis-
satges de tota mena 
fent referència a la 

moció que presentem des d’ERC 
al pròxim ple. Una moció que porta 
per títol Centre Feliuenc, en la qual 
demanem una consulta veïnal i 
una bona inversió de diners per 
adequar i modernitzar l’immoble 
de propietat municipal, ara que 
finalitza el contracte d’arrenda-
ment. Una moció que animo a lle-
gir de manera íntegra per poder 
formar-se una opinió sòlida.
He rebut missatges d’aquells que 
em fan somriure perquè desprenen 
amor i suport incondicional. N’he 
rebut d’aquells que ocupen moltes 
línies i que no puc esperar a llegir 
perquè s’han escrit des d’una capa-
citat de pensament crític que admi-
ro. Però també he rebut missatges 
d’aquells que ningú voldria rebre 
perquè desprenen ràbia i estan 
escrits amb l’únic objectiu de fer 
mal.“Va inclòs en la feina del po-

M
Allò personal és polític i 
allò polític, col·lectiu

ai m’he preocupat ni 
poc ni gens del segui-
ment que té a casa 
nostra el certamen 
anual del Festival de 

l’Eurovisió. Allò que sí que tinc prou 
present, en canvi, és que en el de-
curs de la meva infantesa a tot allò 
que desprenia una petita flaire eu-
ropeista se’l vestia amb un tel ex-
tremadament cerimonial. Tant és 
així que en aquells temps, el simple 
fet de derrotar la Unió Soviètica a 
l’Eurocopa de l’any 64 o que el Mor-
rosko de Cestona (Urtain) amb un 
parell de nates ben donades, amor-
rés a la lona un púgil alemany que 
en feia dos com ell, va convertir-se 
en una odissea que ens feia somniar 
amb una entrada ràpida i imminent 
al mercat comú. El que ja no recor-
do tant però, fou el rebombori soci-
al (que vaig saber a posteriori) que 
va crear-se entorn d’un “soñador 
de pelo largo” de l’extraradi de Va-
lladolid que pretenia presentar-se 
al Festival de l’Eurovisió tot can-
tant en un llemosí arregladet fet a 
la manera de Barcelona. La polèmi-
ca ben aviat va quedar tancada tot 
trobant-li un substitut de manera 
immediata. L’escollida per disfres-
sar tot el desori identitari que s’ha-
via creat fou María de los Ángeles 
Félix Santamaría Espinosa, una ar-
tista també de l’extraradi de Valla-
dolid, però que va executar de ma-
nera magistral un “La, la, la” amb 
una dicció tan perfecta com la que 
devia haver tingut el mateix Fran-
cisco de Quevedo més de tres se-
gles enrere. A la ciutat de Londres, 
Espanya va presentar aquesta noia 

  Road to Iceland. || JOAN MUNDET

Eurovisió

M PLAÇA MAJOR

VÍCTOR VALLS
Impressor

  Ignasi Giménez Renom *

a un any que els cas-
tellarencs i castella-
renques van tornar a 
posar la seva confian-
ça en la candidatura de 

Som de Castellar - PSC. Durant l’acte 
d’investidura, vaig enumerar quins 
eren els eixos prioritaris del nostre 
equip de govern per al mandat. Unes 
prioritats i uns compromisos que ens 
caracteritzen i que va bé recordar en 
aquests moments.
La nostra preocupació més impor-
tant sempre han estat les persones, 
i per això ens comprometem una ve-
gada més a no oblidar-nos de ningú, 
amb especial atenció als més vulne-
rables. Aquesta preocupació per les 
persones és la que ens fa actuar pen-
sant en tots aquells que necessiten 
accedir a un habitatge. Aquest és un 
problema molt sensible a Castellar 
i que requereix perseverança per-
què les solucions són complicades. 
Estem treballant per facilitar habi-
tatge adaptat a les necessitats de la 
gent del poble i esperem que aviat hi 
hagi fruits tangibles.

F
El ciutadà, al centre de les 
prioritats

Seguim apostant per la lluita con-
tra el canvi climàtic i per un model 
de vila sostenible, promovent l’ener-
gia solar, renovant tot l’enllumenat 
públic per altre més eficient, millo-
rant la gestió dels residus i apostant 
per una mobilitat sostenible. També 
estem fent polítiques que ens garan-
teixin seguir gaudint del nostre pri-
vilegiat entorn natural.
Estem posant la vila al dia en equi-
paments, hem ampliat la biblioteca 
i estan en marxa les obres de la nova 
piscina. A més, hem adquirit Cal Go-
rina, que una vegada reformat es 
destinarà a equipament d’ús públic, 
així com els terrenys de la fàbrica del 
Pascuet, de l’antiga subestació elèc-
trica de carretera Sentmenat, 112, i 
dels dipòsits d’aigua del carrer Es-
corxador. D’aquesta manera dispo-
sem d’una bona reserva de sòl que 
podrem destinar a habitatge protegit.
Mantenim el suport a l’activitat eco-
nòmica i el comerç local; apostem per 
promoure la cultura, les entitats i el 
patrimoni local; estem transformant 
l’ajuntament perquè el ciutadà pugui 
gaudir d’una Administració oberta, 
transparent i participativa, i estem 
fent de Castellar una vila educado-
ra, aquest són altres compromisos 
en els quals estem treballant.

* Alcalde

tan desimbolta i minifaldillera que 
fins va guanyar el primer premi del 
festival. Un any més tard, Salomé a 
Madrid repetia l’èxit de Massiel, si 
bé va haver de compartir el primer 
lloc amb el Regne Unit, els Països 
Baixos i França. En aquesta oca-
sió –ironies de la vida i de la moda– 
l’emblemàtica i nostrada cantant de 
sardanes, no va vestir una minifal-
dilla, sinó un model de Pertegaz que 
pesava catorze quilos generosos...
Admeto que, tot i els retocs d’imatge, 
de qualitat i argúcies de tota mena 
que la tecnologia s’ha encarregat 
d’introduir al Festival d’Eurovisió, 
el meu interès pel tema no s’ha vist 
pràcticament incrementat; m’he 

limitat a llegir les cròniques peri-
odístiques que hom n’ha pogut fer 
entorn de la sociologia, l’enfaristo-
lament i la fanfàrria que envolta l’es-
pectacle i poca cosa més...
Tot i això i amb tots els peròs que 
hi vulgueu afegir, el motiu d’aquesta 
nota sí que té quelcom a veure amb 
el festival. Fa ben poc, he sabut que 
a una petita població del nord d’Is-
làndia, Húsavik, s’ha creat un petit 
museu entorn d’aquest esdeveniment 
anual. Des d’aquí i, com a neòfit en la 
matèria, també em sento incapaç de 
qualificar ni la qualitat ni la quanti-
tat del material que acull la mostra. 
El que sí que m’ha cridat poderosa-
ment l’atenció són els 13.000 euros 

que hi ha aportat el Govern d’Islàndia 
per fer-ho possible, als quals cal afegir 
uns 7.000 més fruit d’una subscrip-
ció popular... Algú de vosaltres creieu 
que als nostres verals amb poc més 
de 20.000 euros podríem fer res de 
res? Aquí funcionem a còpia d’anar 
afegint zeros a la dreta i avall tarta-
na. Si en un dels estats més cars del 
món això ha estat possible sense gai-
rebé gratar-se la butxaca implica que, 
a casa nostra, alguna cosa no acaba 
de rutllar? O que potser rutlla d’algu-
na altra manera que ningú explica? 
Estic ben convençut que aquí, amb 
20.000 euros, no n’hi hauria ni per 
pagar les quatre teules on aixoplu-
gar la trompeta de Rudy Ventura.

“Una petita població 

d’Islàndia ha creat 

un museu dedicat a 

Eurovisió”

lític”, em diuen alguns. De debò? 
Penso que ser polític o un perso-
natge públic no dona dret a ningú 
a ser objecte d’odi i faltes de res-
pecte. Entenc que estaré exposa-
da a crítiques, però crec que tots 
sabem distingir entre una crítica 
i un atac personal indiscriminat.
Deixant de banda els quatre gats 
que fan molt soroll i treballen poc, 
m’agradaria analitzar algunes de 
les queixes que m’han fet arribar. 
M’han repetit molt que el Centre 
Feliuenc és un tema que hauria de 
portar i reivindicar l’Associació de 
Veïns. Vull contestar de manera 
pública que tenen raó. Creieu-me, 
ningú més que jo desitjava que fos 
així. Tenia l’esperança que fos una 
demanda veïnal, lluitada i reivin-
dicada amb cor i ànima. Però no 
ha estat així. Ara bé, potser a qui 
s’hauria de fer aquesta reclama-
ció no és a mi, no creieu?
En segon lloc, em sorprèn aquells 
que tot i llegir la moció i estar-ne 
totalment a favor, em fan saber 
que mai hi podrien donar suport 
perquè es presenta a través d’un 
partit polític. Quan es presen-
ten uns acords, unes demandes o 
una llei concreta, tothom és lliure 
d’estar-hi d’acord o no. Ara bé, do-
nar-hi suport no converteix qui ho 
fa de manera automàtica i per art 

de màgia en un militant registrat. 
Aquella persona no passa a formar 
part d’una llista negra que li resta-
rà oportunitats laborals quan bus-
qui feina en un futur. És absurd.
Tots aquells que em dieu que voleu 
separar la meva persona del meu 
rol polític, us faig un espòiler: no 
es pot. Així com tampoc podem 
separar l’autor de la seva obra. 
Fa gairebé un any que vaig entrar 
en aquesta aventura política per, 
entre d’altres, posar Sant Feliu 
del Racó al centre del debat polí-
tic castellarenc, perquè estic farta 
de sentir-me ciutadana de segona 
per viure on visc.
Només em resta cridar ben alt 
aquella meravella de consigna que 
la segona onada del feminisme ens 
va regalar i que diu així: “Allò per-
sonal és polític i allò polític, col-
lectiu”. Ara que cadascú, ben in-
format i amb sentit crític, decideixi 
què vol o no vol fer amb relació a 
unes demandes que poden canvi-
ar el rumb d’un edifici que tenim a 
tocar de casa. Tingueu ben segur, 
però, que si no s’aprova aques-
ta moció, el futur del Centre Fe-
liuenc es decidirà en un despatx, 
estiguem a favor o en contra d’allò 
que en diem “política”.

*Regidora d’ERC
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Projecte 
per al riu 
Ripoll
“El riu, teixint fils de vida” és un 
projecte turístic en el qual els 
entorns naturals per on trans-
corre el riu Ripoll serveixen de 
connexió del patrimoni indus-
trial i modernista de la comarca 
que ja comença a prendre cos. 
El projecte afecta directament 
uns 40 quilòmetres de camins 
que discorren per sis municipis 
del Vallès Occidental: Montca-
da i Reixac, Ripollet, Barberà 
del Vallès, Sabadell, Castellar 
del Vallès i Sant Llorenç Savall. 
Actualment ja es disposa d’un 
avantprojecte que recull les ac-
tuacions de millora i adequació 
del camí i s’està treballant en la 
redacció del projecte executiu, 
que permetrà connectar el camí 
fluvial amb el centre urbà dels 
municipis per on passa. Prope-
rament, a través d’un ajut tèc-
nic atorgat per la Diputació de 
Barcelona, també s’iniciarà la 
redacció del projecte executiu 
de senyalització del camí del riu 
Ripoll.   || REDACCIÓ

MEDI AMBIENT | COMARCA

“La ruta al cap Nord és el viatge de la nostra vida”

D’esquerra a dreta: Santi Pobla, Ramon Foradada i Jesús Lliró al cap Nord. || CEDIDA

Els amants del motor Santi Pobla i 
Ramon Foradada, de Castellar, i Jesús 
Lliró, de Sentmenat, ja fa una dese-
na de dies que viatgen, i els esperen 
uns vint dies més de ruta en moto. Els 
tres amics fa anys que comparteixen 
afició: “Anem a Pingüinos cada any 
a l’hivern, és una concentració de 
motoristes, es fa al costat de Valla-
dolid, l’any passat n’érem 39.000 o 
40.000, ja fa almenys 21 o 22 anys 
que hi anem i jo ja hi arrossego als 
meus dos fills”, relata Santi Pobla.

El sistema de ruta sol ser el ma-
teix cada dia, segons explica Pobla: 
“Des de les 8 del matí a les 15 h, una 
cosa així, estem fent la ruta, llavors 
parem i anem a un càmping. Allà ja 
descansem fins l’endemà: dinem, vi-
sitem l’indret, sopem i fem la nos-
tra”. Van sortir el dia 1 de juny i a les 6 
h del matí els dos castellarencs ja pas-
saven amb les motos per Sentmenat 
a buscar el tercer, Lliró. 

Els primers dies van fer tirades 
més llargues per travessar França, 
950 km els dos primers dies i l’ende-

Santi Pobla, Ramon Foradada i Jesús Lliró han anat en moto al punt més septentrional d’Europa

 Jaume Clapés Solé

mà, 700 km, “aquests dies van ser 
més pesats però fa molts anys que 
anem en moto, ja sabem com ens hi 
hem de posar”, diu Pobla. 

La resta de jornades es comple-
taran amb una mitjana de 500 km per 
dia. “Però aquest tros que estem 
fent ara no hi ha autopistes, són 
comarcals estretes i ni podem ni 

MOTOR | VIATGE

volem córrer perquè la millor foto-
grafia que t’emportaràs és la vista”, 
aclareix Pobla, del tram que els toca 
ara. Estan fent nit a Sekkemo, a 500 
km al sud el cap Nord, i continuaran 
baixant per Noruega. 

“Hi ha un dia que hem de fer la 
carretera dels trols, que és molt en-
revessada, són 700 km i potser ens 

hem de quedar a dormir penjats a 
mig camí. Portem dues tendes de 
campanya pel que pugui passar”, 
diu Pobla il·lusionat.

“Aquesta ruta la volia fer el 
Ramon des de fa molts anys, s’ha de 
fer amb amics de  debò, perquè són 
30 dies, i el que no pot ser és que al 
cap de dos dies ens fotem els plats 
pel cap”, diu el castellarenc, i no ha 
sigut el cas. Els tres viatgers es pre-
paren des de fa temps: “Durant un 
any hem fet una bossa, cada setma-
na hi anàvem posant diners i cada 
setmana quedàvem un parell de 
cops i anàvem fent els fulls de ruta. 
Els fulls de ruta que hem anat fent 
cada dia, fins al dia 11, són perfec-
tes, ho estem complint tot sense es-
gotar-nos”. 

“El que m’emporto és la com-
panyonia que hi ha”, assegura Pobla. 
I, de moment, en fa una valoració fan-
tàstica: “Tothom, quan diem que som 
de Catalunya, ens tracta molt bé i el 
que t’emportes amb la vista està sent 
molt maco, cada dos revolts hauri-
es de parar per fer una foto”. Ell ho 
té clar: “La ruta al cap Nord és el vi-
atge de la nostra vida”.  
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Franch  segueix en la memòria del futsal

Per segon any consecutiu, el pavelló 
Puigverd va ser la seu del Memorial 
Carles Franch, un torneig que rendeix 
homenatge a un dels majors apassio-
nats i impulsors del futbol sala de la 
vila. L’associació Mou-te! i l’FS Caste-
llar van organitzar una competició en 
què es van aplegar més de 250 jugadors 
en 31 equips.

Any rere any, el Carles Franch 
(Sabadell, 1971 - Castellar, 2022) serà 
recordat per la passió que va destil·lar 
en el món del futbol. Juvenil en el CE 
Sabadell, com a jugador també va re-
córrer les plantilles de la UE Castellar, 
la Penya Higuera o el Llorençà, i poste-
riorment es va dedicar a les banquetes 
en la base blanc-i-vermella fins a reca-
lar a l’FS Castellar i ser un dels impul-
sors principals del Mou-te!, un projec-
te associatiu per promoure el futsal i 
que ha donat uns resultats excel·lents 
en els últims anys.

Amb un currículum així, ja des 
de la temporada passada, l’entitat que 
va fundar va voler reconèixer els seus 
mèrits i retre homenatge a una perso-
nalitat sense la qual seria molt difícil 
comprendre la realitat del futbol sala 
de Castellar en l’actualitat. 

El nivell, gràcies en part a la seva 
feina, ha pujat exponencialment des de 
la creació del Mou-te! i la potenciació de 
l’FS Castellar, un club que no ha parat 
de créixer en els últims anys.

Sobre la pista del Puigverd, un 
total de 23 equips i 161 jugadors en la 
jornada matinal de futbol 7, mentre 
que a la de tarda eren 250 jugadors de 
futsal repartits en vuit equips que van 

A dalt, un jugador 

amb el dorsal 14, de 

Franch. A sota, els 

equips capitanejats 

pels seus fills.

 || Q. PASCUAL

El  2n memorial dedicat al castellarenc va ajuntar més de 250 jugadors i 31 equips a pavelló Puigverd en una jornada emotiva

poder gaudir de la memòria i el record 
d’aquesta personalitat.

“Creiem que el matí va ser un 
matí de futur, veient com el poble es 
va bolcar en la causa i hi va haver par-
tits de molt nivell. La majoria eren 
esportistes del poble i es va respirar 
alegria, diversió i passió pel joc, amb 
la figura del Carles molt present en 
els més petits”, van explicar des de 
l’organització del torneig després de la 
disputa. “A la tarda els dos primers 
partits van ser molt emotius, amb 
la presència de familiars i amics del 
Carles, amb dos equips capitanejats 
pels fills del Carles, un ambient molt 
distès de diversió i novament amb ell 
molt present”, afegeixen.

El punt final d’aquesta edició el van 
posar els dos partits entre rivals d’enti-
tat, en què tots els jugadors van lluir el 
dorsal 14. L’equip local i el Manresa FS 
van tancar una jornada festiva que ben 
segur s’estendrà a pròximes tempora-
des. “En el final de festa es van poder 
veure dos partits de molta qualitat 
dels equips del club, que van estar 
al nivell de l’expectativa” conclouen.

El club taronja, molt present en 
els actes, és una peça fonamental pel 
desenvolupament d’aquest torneig i 
el seu president, Jorge Barbero, va ex-
plicar que “accions tan emotives com 
aquest II Memorial a Carles Franch 
demostren el tipus de poble que hem 
de ser, on voluntaris i diferents enti-
tats treballin juntes per preservar 
la imatge d’un castellarenc compro-
mès amb el futbol sala. Des del club 
volem agrair a tots els voluntaris i 
a l’associació Mou-te! la seva impli-
cació, dedicació i esforç per tirar 
endavant aquest esdeveniment”.  

  Albert San Andrés

La XXXIII Milla Urbana, 
aquest dissabte

La Milla Urbana posposada es disputa-
rà aquest dissabte (19 h) amb sortida 
des de la plaça d’El Mirador. La cursa 
solidària té un preu de 2 €, que aniran 

destinats a l’esport inclusiu d’infants 
i adults amb diversitat funcional. Les 
inscripcions poden fer-se a l’oficina del 
club divendres a la tarda o el mateix 
dia  de la competició en l’espai dispo-
sat pel Club Atlètic Castellar a  la plaça.

L’EGOF de Rugbi, 
amb representanció 
castellarenca

La castellarenca Marga Oncins va 
participar el cap de setmana pas-
sat  a l’European Golden Oldies Fes-

tival (EGOF) de rugbi que es va fer 
a Sevilla. Oncins, jugadora de rugbi 
des del 1986, que ara partipicipa ala 
Mater Series, va prendre part en un 
partit entre veteranes de la selec-
ció espanyola (vermell) i les Barba-
rians (veteranes d’altres equips).
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Xavi de la Vega no afluixa i es va tornar a impo-
sar en la classe 3 del català de muntanya, en la 
mítica Pujada a Sant Feliu de Codines, on es va 
imposar el Demoncar de Jordi Vilardell. El de 
l’Alta Perfumeria Team lidera la seva catego-
ria després de la tercera cita de la temporada.

Amb una desena posició absoluta i la quar-
ta en el campionat de turismes, la mateixa que 
manté en la general de la categoria, De la Vega va 
qualificar el cap de setmana com a “molt rodó”, 
ja que va poder  fer molts reconeixements i men-
talment arribava al màxim.

En els primers entrenaments, les sensa-
cions van ser molt bones i l’adherència del Seat 
Leon Super Copa, òptima, va millorar el seu rè-
cord personal de fa tres temporades de 2:45 a 
2:29. En la segona, amb la calor ja present i en-
cara millor grip, va abaixar el crono als 2:24.

Però va ser en la primera passada ofici-
al que aturava el rellotge en 2:22, un temps que 
no va poder millorar en la segona (2:24) amb 

massa temperatura a l’asfalt, però va aconse-
guir el quart millor registre de turismes i el pri-
mer de la classe 3.

“Acabem aquesta tercera prova del cam-
pionat molt contents. Hem aconseguit bons 
resultats i bones sensacions amb el cotxe, 
que ens fan anar amb més força i ganes a la 
prova següent, que es disputarà el 7 de juli-
ol a la Cerdanya –la Pujada a Alp a la Masella– 
on ens retrobarem amb els companys de la 
Copa d’Espanya i del Campionat de Catalu-
nya”, va explicar el pilot castellarenc després 
de Sant Feliu.

El podi en turismes va ser per a Jordi Gaig 
(Porsche 911 GT3),  Joan Salvans (Porsche 997 
GT3) i  Gerard de la Casa (Ford Fiesta WRX). 
De la Vega és quart en la general de turismes pel 
darrere del líder De la Casa, Gaig i Salvans, men-
tre que en classe 3 lidera amb 15 punts de dife-
rència, davant d’Àngel Lluís Soler (Renault 8) i 
Jordi Castaño (BMW).  || A. SAN ANDRÉS

De la Vega, també a Sant Feliu

El castellarenc, guanyador de la Classe 3 a Sant Feliu de Codines. || EME2MEDIA 

MOTOR | C. CATALUNYA DE MUNTANYA

La Festa del Minibàsquet i el sopar de final 
de temporada posen el punt final al curs 
de l’entitat groc-i-negra, després d’un any 
amb llums i ombres, en què l’ascens del fe-
mení ha tapat el segon descens consecutiu 
del masculí.

Amb l’arribada de la calor i del princi-
pi de juny, el bàsquet arrenca l’epíleg de la 
temporada amb la disputa de la Festa del 
Minibàsquet, un torneig que aplega dife-
rents clubs de base per posar la cirereta a 
la temporada. 

Els més petits del club i els seus con-
vidats van omplir les tres pistes del pavelló 
Puigverd i l’habilitada a l’escola El Casal, 
amb un total de 22 equips i més de 250 nens 
i nenes, que al llarg de la jornada van dispu-
tar 37 partits amb nou clubs diferents que 
van aportar diversos conjunts. Noms com 
el del CB Vic, el Creu Alta Bàsquet, el CB 
Vilassar de Dalt, el CB Sentmenat, el CB 

Canet, la UE Sant Cugat, el Cat Bàsquet o 
el Bàsquet Sant Pere van conformar la par-
ticipació en un dels torneigs d’estiu de base 
de més prestigi del Vallès Occidental.

Aquest cap de setmana, després de 
tancar totes les competicions, el CB Caste-
llar va fer la cloenda de la 2023-2024, amb 
un sopar de germanor per a tots els inte-
grants del club, en què més de 200 persones 
van omplir les instal·lacions de l’Espai Tolrà.

Famílies, jugadors, entrenadors i junta 
van gaudir d’una gran vetllada i des de l’en-
titat van explicar que “s’acaba una tempo-
rada plena de canvis, en la qual l’objectiu 
principal ha estat generar il·lusió. La fa-
mília del club ha crescut i volem que ho 
continuï fent. És per això que s’han anat 
recuperant celebracions i impulsant nous 
projectes, a més de crear un sentiment de 
club i, sobretot, gaudir de l’esport que ens 
uneix”.  || A. SAN ANDRÉS

Final de festa groc-i-negre

Celebració d’una victòria de l’equip local en la Festa del Minibàsquet. || CEDIDA

BÀSQUET | CB CASTELLAR
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· Temporada de llums i ombres 
amb el segon descens consecu-
tiu del masculí. Com afectarà això 
el club?
Realment el descens de l’equip era una 
opció que entrava dins de les previsi-
ons que es van fer a principi de tempo-
rada. L’aposta va ser arriscada, amb la 
renovació de l’equip amb gent jove de 
la casa. Això ha provocat que un equip 
ple de talent, però també d’inexperi-
ència, hagi tingut un any complicat en 
una categoria molt exigent. Dit això, el 
projecte seguirà com es va plantejar 
la temporada passada: apostar per la 
base i tenir el nostre sènior on aquest 
treball ens porti.

·  Quin ha de ser el rumb?
La feina a la base és la que ens ha de fer 
tornar el nostre sènior on es mereix. 
L’objectiu de la temporada que ve és re-
tornar a Primera Catalana, i crec que 
hi ha equip per aconseguir-ho.

·  El punt més positiu ha estat l’as-
cens del femení. Quin és el camí?

“L’objectiu és tornar a Primera”

 Albert San Andrés

Acaba la primera temporada sence-
ra com a president del CB Castellar, en 
què té la difícil feina d’adaptar el club 
als nous temps i modernitzar la seva 
estructura 

ENTREVISTA

Feliu Garcia

Primer donar continuïtat a l’entrena-
dor Xavi Revilla, que ha fet una feina in-
creïble amb el sènior femení, i per des-
comptat reforçar l’equip, ja que aquest 
ascens farà que hagi una exigència 
competitiva més elevada l’any que ve. 
Estem en el bon camí al femení, pel fet 
que cada cop tenim més a prop la con-
tinuïtat de totes les categories femeni-
nes, cosa que farà que el nostre sèni-
or es pugui nodrir de noies de la casa.

· La idea és continuar potenciant 
les categories femenines?

Durant aquest any es va introduir la 
figura del coordinador de bàsquet fe-
mení, com algú en el club que pensa 
només en clau de bàsquet femení, i l’in-
crement de nenes gaudint de l’esport 
ha estat espectacular. En poc temps 
hem aconseguit passar de tenir només 
un equip de formació a tenir-ne cinc la 
temporada entrant. La idea és tenir en 
els pròxims anys tota la branca feme-
nina completa i doblada.

·  Passada la tempesta instituci-
onal de fa unes temporades, ara 

quina és la principal preocupació?
S’ha treballat per involucrar la massa 
social en les activitats del club, que han 
estat moltes, i realment la resposta de 
pares i mares ha estat espectacular. 
Aprofito per agrair la implicació de tot-
hom! L’única preocupació que tenim 
en aquest moment és la falta d’instal-
lacions per a totes les entitats del poble, 
que limita molt el creixement que vol-
dríem tenir els pròxims anys. Aquest 
any creixerem més d’un 30%.

· Quines seran les novetats princi-

pals per a l’any que ve?
En l’àmbit institucional, el club tindrà 
poques novetats. M’agradaria apro-
fitar per tornar a remarcar la feina 
feta per la junta anterior, i especial-
ment per Josep Bordas. Un cop aca-
bada la primera temporada he pogut 
ser més conscient que mai de l’enorme 
feina feta els anys anteriors, així com 
l’enorme calibre professional i com a 
persona que té el Josep. Li estic im-
mensament agraït que confiés en mi 
per continuar la seva tasca. A escala or-
ganitzativa, hem fitxat un nou director 
tècnic esportiu, Jaume Prat, una per-
sona que ja estava vinculada al poble 
i al club, com a entrenador del sènior 
masculí, i es va decidir apostar per ell 
per substituir Santi Cano. És un pro-
fessional amb molta experiència, tant 
d’entrenador en categories de forma-
ció, com en categories sèniors. També 
té un gran recorregut en la direcció es-
portiva i la coordinació a una entitat de 
la importància de l’Escola Pia de Saba-
dell, amb més de 27 anys d’experièn-
cia. Creiem que és la peça que ens fal-
tava per acabar de fer el pas definitiu 
en el nostre projecte esportiu d’apos-
ta total per la base.

·  Ha sorgit una nova plataforma, el 
Bàsquet Pinya Castellar. Com és 
la relació? Treballareu de bracet?
No he tingut el plaer de poder conèi-
xer personalment els responsables de 
la nova associació, perquè encara no 
s’han adreçat a nosaltres. Com a entitat 
més antiga del poble i amb els mateixos 
interessos, aprofito per convidar-los a 
parlar. Estem oberts a col·laborar amb 
totes les entitats del municipi i més si 
el nostre interès comú és l’esport que 
tant estimem, el bàsquet!  

El president Feliu Garcia vol fer créixer el CB Castellar amb una aposta decidida per una base forta i competitiva. || CEDIDA
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L’HC Castellar arrenca el compte enrere per a 
la disputa de l’ascens a Nacional Catalana, que 
aquest cap de setmana l’ha de portar a tocar el 
cel i a escriure el millor capítol de la història del 
club a la Jonquera.

Els granes són a només un pas d’aconse-
guir un somni històric, amb la lluita per l’ascens 
a Nacional Catalana, és a dir, la tercera màxima 
categoria de l’hoquei nacional, tota una fita i que 
significaria un pas de gegant per a un club humil 
com el Castellar. Un esforç fonamentat gràcies 
al talent d’uns jugadors que han lluitat durant 
les últimes temporades per sortir del pou de la 
Segona Catalana i que, una vegada aconseguit, 
no coneixen sostre en les seves aspiracions. Un 
luxe per a un club poder gaudir de jugadors amb 
experiència professional a OK Lliga i OK Plata 
i, que a més, estimen els seus colors i ho fan per 
amor a l’art.

Però encara els queden 100 minuts, dividits 
en dos partits. Dos enfrontaments que hauran 

de guanyar si volen estar en la màxima catego-
ria de l’hoquei català. El primer serà contra el 
CH Vilassar (dissabte, 16.00 h), sisè classificat 
del grup A i sobre el paper, un rival de nivell in-
ferior, però del qual no es poden refiar. Tot i no 
haver destacat especialment en res concret, els 
del Maresme són un equip compacte i que pot 
complicar-li la vida al Castellar.

En cas de victòria, els de Pep Mateo s’hau-
ran d’enfrontar diumenge (18.15 h) amb el ven-
cedor de l’eliminatòria entre el CHP Bigues i Ri-
ells i el CE Noia, dos rivals molt potents i amb 
els quals tenen antecedents: amb el Bigues es 
van enfrontar l’any passat a Segona amb ba-
lanç positiu (2-3 i 4-4), i amb el Noia van caure 
per 9-5 en la primera volta i els van superar per 
1-0 en la segona.

Una fase final que serà força dura, però 
en què els granes volen aconseguir el segon as-
cens consecutiu en només dues temporades. La 
glòria espera a la Jonquera.  || A. SAN ANDRÉS

La glòria espera a la Jonquera

L’HC Castellar buscarà l’ascens a la Jonquera aquest cap de setmana. || A. SAN ANDRÉS

HOQUEI | ASCENS FUTBOL | JOAN CORTIELLA

Parlar d’estiu i de futbol és parlar del Tor-
neig Cortiella, una competició que enguany 
ha arribat a la XXVI edició. Un homenatge 
a un dels noms futbolístics més importants 
de la vila, per on passen alguns dels millors 
planters del Vallès i la rodalia.

Enguany, la primera part d’aquest tor-
neig –la segona seran les categories més 
grans al setembre– va acollir des de l’esco-
leta l’aleví en categoria masculina i l’aleví, 
infantil i cadet femení, en tres jornades des 
de divendres que van omplir les grades de 
l’estadi del mateix nom. Equips com el Giro-
nella, el Puig-reig, el Mataró, el Mercantil, 
l’EF Sabadell, el Sabadell Nord, La Romàni-
ca, l’Atlètic Sant Just, el Full Tech Academy 
o l’EF Ripollet van ser alguns dels partici-
pants d’aquest torneig organitzat per la UE 
Castellar.  || A. SAN ANDRÉS

El Torneig Cortiella, èxit recurrent

Hao i Fernàndez, campions

Participants en el torneig del club d’escacs. || CEDIDA

El Club d’Escacs Castellar arriba a final de 
temporada amb el torneig Final de Curs, 
amb victòria final de Jin Hao en la catego-
ria d’avançats i de Miquel Fernàndez en la 
de principiants.

La seu del CE Castellar va viure la dispu-
ta del torneig de final de temporada, en què 
els més petits del club van enfrontar-se entre 
ells per mesurar el nivell assolit. Van ser dues 
les categories que van acollir els sub-12 de l’en-
titat, separades en grups de 10 participants, 
en què Jin Hao es va imposar en la superior 
als seus nou companys, sense podi. En la de 
principiants sí que es va conformar el calaix, 
amb Miquel Fernàndez com a guanyador, se-
guit de Cristian Armendáriz i Óscar Torres. 

 ||  A. SAN ANDRÉS

Tradicional ofrena a la vídua de Cortiella. || CEDIDA

ESCACS | TORNEIG
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El proper 20 de juny, a les 19 h, s’ha 
programat la xerrada  ‘L’univers que 
ens envolta’, a càrrec d’Inés Dibar-

boure. Explica quin és el nostre lloc 
a l’univers, com hem anat coneixent 
el que ens envolta, com  s’han fet les 
estrelles i com coneixem les distàn-
cies que ens separen. Pe prendre 
consciència de l’escala de l’ésser 
humà a l’univers que ens envolta.

Conferència ‘L’univers que 
ens envolta’, amb Inés 
Diaboure, per dijous dia 20 

lacionats amb el teatre a càrrec 
del Grup de Teatre. D’altra banda, 
fins al dia 20 de juny,i també al 
Casal Catalunya,  es poden visitar 
els treballs manuals que els avis 
i àvies han fet durant el curs. Es-
taran exposats fins al 20 de juny. 

Aquesta tarda, a les 17 h, el Casal 
Catalunya ha previst un ‘Xou 2024’ 
que recull els millors moments re-

El ‘Xou 2024’ al Casal 
Catalunya, recull de moments 
relacionats amb el teatre

CAL | 15 DE JUNY

Altres actes 
Correllengua
2024
La Coordinadora d’Associacions 
per la Llengua Catalana (CAL) ha 
programat una jornada festiva i re-
ivindicativa a la plaça d’El Mirador 
dissabte, 15 de juny, per celebrar els 
20 anys del Correllengua, que en-
guany homenatja la lingüista cata-
lana Carme Junyent, que va morir 
el 3 de setembre del 2023. 

Junyent va ser professora de 

lingüística a la Facultat de Filologia 
de la Universitat de Barcelona, on 
va dur a terme la recerca en l’àmbit 
de les llengües amenaçades, l’antro-
pologia lingüística i les llengües de 
la immigració a Catalunya. Va ser la 
directora del Grup d’Estudi de Llen-
gües Amenaçades (GELA) i autora 
d’una àmplia obra sobre la situació 
de les llengües del món i la diversi-
tat lingüística.

També va ser membre del co-
mitè científic de la Declaració Uni-
versal dels Drets Lingüístics (1996), 
va coordinar i editar el volum col-
lectiu Som dones, som lingüistes, som 
moltes i diem prou (2021). L’any  2022 
va ser designada presidenta del Con-
sell Lingüístic Assessor, i el 2015 li 
va ser concedit el premi Sant Jordi 

de Masquefa i el premi Joan Coro-
mines de la Coordinadora d’Asso-
ciacions per la Llengua Catalana 
(CAL). L’any 2019 va rebre la Creu 
de Sant Jordi.

A més del concert amb la 
Ludwig Band, durant tota la tarda 
també es podrà participar en diver-
ses activitats familiars. Hi haurà ta-
ller de maquillatge, de xapes, així 
com escacs i una bona representa-
ció de les entitats de cultura popular, 
amb Ball de Bastons, Ball de Gitanes, 
Gegants de l’ETC o Coral  Xiribec. 

L’acte culminarà amb l’arri-
bada de la flama i lectura del mani-
fest. Seguidament, s’ha previst un 
concert amb Lòxias, a les 20 hores. 
I ja de nit, el concert amb la Ludwig 
Band.   ||  M. A. Paradeta de la CAL per anunciar el Correllengua, dissabte passat, 8 de juny. || CEDIDA

· Quin és el secret de l’èxit de La 
Ludwig Band?
No ho sé, i si n’hi hagués un no us el 
diria perquè algú em voldria fer la com-
petència [riu]. Suposo que no n’hi ha 
cap, perquè som un grup d’amics que 
fa molts anys que fem música i ens co-
neixem molt. Quan anem a fer un con-
cert això és molt bo, saps què passa a 
cadascun. Treballar amb els teus amics 
sempre suma.

· Quan es forma la Ludwig? 
Fundem la banda l’any 2017 l’An-
dreu i jo, quan estàvem vivint a Es-
polla (Alt Empordà). Estàvem tre-
ballant allà. i com que ens avorríem 

“Som un grup d’amics que fa anys que fem música”

  Marina Antúnez

Cantautor des dels 11 anys, quan co-
mença a compondre les seves prime-
res cançons, el 2017 funda la Ludwig 
Band juntament amb Andreu Galofré. 
Estan triomfant al panorama musical. 
Després 7 anys, la banda ja té quatre 
LP al mercat i tres treballs curts. El 
darrer disc es diu ‘Gràcies per venir’. 
En el directe aporten molta persona-
litat, sobretot gràcies a la veu de Ca-
randell, i expliquen històries ficcio-
nades. A Castellar, podrem sentir la 
Ludwig en directe aquest dissabte, a 
les 21.30 hores, perquè ha estat con-
vidada al Correllengua 2024 que orga-
nitza la CAL Castellar.

ENTREVISTA

QUIM CARANDELL
Cantant de la Ludwig Band

a les tardes, sense res, vam decidir 
que muntàvem un grup. Després 
van anar venint els altres músics; 
el Roger, el Gabriel, el Lluc i el Pau. 
Cadascú ve de la seva música, són 
molt bons. Els del grup venien a 
Espolla, i vam gravar les primeres 
cançons allà. No teníem grans ex-
pectatives comercials o de fama, 
només ho fèiem perquè ens agra-
dava. La popularitat i la resta són 
coses que ens hem anat trobant 
després, és molt recent.

· Què expliquen les lletres?
Expliquem coses que ens interes-
sen, i no necessàriament que ens 
passen a nosaltres, perquè de fet 
totes les cançons parlen de coses 
que són ficció. Al principi, tot ho 
necessitàvem portar a la banda 
més romàntica, com tots els joves, 
fèiem històries tristes i solos de te-
atre molt forts, i de mica en mica 
ens hem anat suavitzant.

· Sou un grup de músics amb 

molt carisma, és fàcil posar-se 
d’acord entre vosaltres?
Sí, perquè ens uneix una cosa com 
la música, i tots tenim un ideal 
molt semblant del que ha de ser 
una cançó, tots escombrem cap a 
la mateixa banda. Després hi ha les 
discussions per si un té la guitarra 
més baixa o no, els típics problemes 
dels artistes.

· Què hi ha de Quim Carandell a 
la Ludwig Band, és un projecte 

La Ludwig Band actua dissabte a Castellar. En primer terme, el cantant Quim Carandell.  || CEDIDA

amb pes autobiogràfic?
Del Quim a la Ludwig, molt. De la 
Ludwig al Quim, tot, perquè ara ma-
teix és la meva feina i el meu passa-
temps, tot és la Ludwig. No sé par-
lar d’una altra cosa...

· La teva veu marca la Ludwig?
Crec que això passa a tots els grups, 
la veu del cantant dona molt la per-
sonalitat del grup. Per exemple, Joan 
Miquel Oliver d’Antònia Font. I Gui-
llem Gisbert de Manel. 

· Quins són els vostres referents 
musicals, les vostres influènci-
es més significatives?
Són diversos, sobretot, Pau Riba, 
Sisa, Bob Dylan, Manel, que són 
grans noms de la història. Ens hi ins-
pirem, i en altres com Quimi Portet, 
Mazoni, Xarim Aresté. Qui no es vol 
deixar influir per un Picasso? 

· Ja teniu quatre discos i tres tre-
balls curts, sou gaire productius?
Jo no em considero gaire treballa-
dor però fent el que ens agrada, sí, 
som molt productius, no hem parat. 
Al contrari d’aquest món, molt més 
centrat en la producció de cançons 
que no de discos, nosaltres som més 
de discos llargs que de singles. Cada 
any i mig hem anat traient alguna 
cosa Ens agrada, fins i tot durant 
la covid vam seguir fent música. 

· També feu teatre, oi?
Sí, fem teatre musical. Tenim un pro-
jecte que es diu Col·lectiu Pedant a 
Missa i Repicant. Amb el Lluc escri-
vim i dirigim els textos i bona part de 
l’elenc actoral són els membres del 
grup. Ja hem fet quatre produccions. 
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CEC | FOTOGRAFIASEGLES IX, X I XI | ARQUEOLOGIA

Ja s’ha obert la convocatòria per 
al 46è Trofeu Joan Riera - 60è 
Concurs de Fotografia Artísti-
ca que convoca el Grup de Foto-
grafia del Centre Excursionista 
de Castellar.
 Aquesta vegada, el tema és lliu-
re i hi poden participar tots els 
socis de l’entitat i residents a Cas-
tellar del Vallès. Poden presentar 
una fotografia mai premiada a 
Castellar que ha de tenir 20 x 30 
cm, sense reforçament. Al dors 
de l’obra s’hi ha d’anotar el títol 
i les dades personals (nom, cog-
nom, adreça i telèfon). 

Les imatges es poden lliu-
rar directament al CEC (carrer 
de Colom, s/n), els dilluns, dime-
cres o divendres, de 18 h a 20 h, i 
bé a les botigues Tenda de Fotos, 
Jordi Serra, Vila Hosta, Estudia 
Sandra Galera o Disscopi, fins al 
26 de juliol.

El jurat està format per 
membres de la Secció de Foto 
Vídeo de la UES, que formularan 
un veredicte públic i inapel·lable, 
que s’anunciarà prèviament. 

Les quatre fotografies més 
ben valorades rebran els següents 
guardons: Premi d’Honor (Trofeu 
Joan Riera), primer premi (tro-
feu), segon premi (trofeu) i ter-
cer premi (trofeu). 

Cal recordar que totes les fo-
tografies han de respectar el dret 
a la intimitat de les persones i a la 
pròpia imatge, i que els autors re-
coneixen tenir els drets d’imatge 
de les fotografies presentades.

Totes les fotografies pre-
sentades al concurs s’exposa-
ran a partir del 6 de setembre, a 
les 20 hores, al local del CEC. La 
mostra també es podrà visitar 
durant els dies de la Festa Major 
de la vila. Un cop finalitzada l’ex-
posició, els autors podran passar 
a recollir les fotografies pel local 
del centre.    ||  M. A.

46è Trofeu 
Joan Riera 
del CEC

Excavacions a Castellar Vell
El de Castellar és un dels jaciments de referència a Catalunya de l’arqueologia medieval

 Marina Antúnez

Detall d’una de les sitges i una tomba del període altmedieval, a Castellar Vell. || M. A.

Ja estan en marxa les excavacions ar-
queològiques a Castellar Vell. Són la 
continuació de les intervencions fetes 
en aquest emplaçament l’any 2000 i 
2001, ara fa 23 anys. “Hem seguit on 
ens vam quedar, a la franja paral-
lela a l’església, al sector nord”, diu 
Jordi Roig, l’arqueòleg d’Arrago, SL, 
a qui s’han encarregat aquestes exca-
vacions, impulsades pel Centre d’Es-
tudis Castellar - Arxiu d’Història, amb 
la subvenció de l’Ajuntament. Tot i que 
quedessin aturades durant tants anys, 
es preveu que les campanyes arqueo-
lògiques segueixin a partir d’ara en al-
tres punts de l’emplaçament. Així, es 
va acordar al ple de pressupostos per 
al 2024 –l’octubre del 2023– una parti-
da de 40.000 euros per a les properes 
fases d’excavació gràcies  a l’acord que 
va promoure Junts  per Castellar amb 
l’equip de govern.

La zona excavada aquest cop com-
prèn una superfície de 300 o 400 m2 
d’extensió, espai on han aparegut una 
trentena de tombes medievals i unes 50 
sitges subterrànies d’emmagatzemat-
ge que s’havien utilitzat per guardar el 
cereal. “Són d’èpoques diferents i suc-
cessives”, afegeix Roig. Un cop excavat 
aquest espai, es pot veure el reflex dels 
800 anys d’història. Les restes més anti-
gues són del segle IX (època altmedieval 
i carolíngia) de la Catalunya medieval. 
Van anar evolucionant fins als segles XI 
i XII, “corresponents a la sagrera de 
la parròquia”. S’ha de tenir en comp-
te que les esglésies romàniques dels 
segles X i XI no estaven soles, aïllades, 
“sinó que eren més complexes, amb 
construccions adjacents, coberts, 
sales de premsa, magatzems, cases”. 

Anteriorment, l’assentament era 
pagès o d’instigació comtal. Els primers 
assentaments daten del període des-
prés de la conquesta islàmica. “Es van 
ocupant aquests sectors d’assenta-
ments de famílies”. La parròquia, al 

segle X, ja és un lloc d’enterrament de 
tot el terme.

Castellar Vell era un dels princi-
pals emplaçaments altmedievals de Ca-
talunya “i va ser un dels primers que 
es va començar a excavar”. Tenia una 
gran superfície, que s’estén pel Puig de 
Castellar, des de la font de Sant Antoni, 
“on van sortir unes sitges i un fossat 

defensiu”, fins a l’altre extrem, tot den-
sament ocupat.

 Era una zona molt rica, ho de-
mostra l’alta densitat de sitges troba-
des. “I era un lloc defensiu, per la si-
tuació mateixa on hi ha el jaciment”. 
En aquest sentit, la localització era un 
lloc estratègic, tallat per barrancades 
de forma natural. “L’emplaçament,  

doncs, era força inaccessible”. 
En les diverses excavacions fetes a 

Castellar Vell, ja s’han trobat 197 enter-
raments, “un conjunt molt elevat de 
població”. Antropològicament, aques-
ta densitat és molt interessant perquè 
permet conèixer prou bé el tema de la 
dieta, l’estat de salut o la mortalitat dels 
habitants de l’època, “un estudi que ja 
és objecte de moltes tesis”. Castellar 
Vell es converteix, així, en una de les ne-
cròpolis més completes de Catalunya, 
un jaciment arqueològic reconegut i 
amb un potencial molt alt.

“S’havia excavat l’interior de 
l’església de punta a punta i l’espai 
de les graelles, el potencial encara 
s’ha de descobrir”, afegeix Roig. El 
que s’ha excavat ara ha permès trobar 
nombroses restes, com anelles de ferro 
o escòria, “i això ens informa que s’es-
tava explotant el ferro, que hi havia 
ferreries”. Això explicaria l’emplaça-
ment a Castellar Vell i no en un altre lloc. 
En aquest sentit, el 980, hi ha un aflora-
ment de mineral de ferro, també a Sant 
Feliu del Racó. “Combinant l’arqueo-
logia i la documentació es poden en-
tendre moltes coses”. 

Els habitants van seguir a Cas-
tellar Vell fins al segle XVIII, quan 
ja es van començar a fer unes dispo-
sicions del veïnat al nucli de Tolosa, 
que havia anat creixent en diferents 
masos allunyats del punt de Caste-
llar Vell. Va prendre més importàn-
cia el nucli baix, on és ara. “Castellar, 
doncs, es crea en època moderna, el 
nucli actual no té origen medieval, 
com Sabadell”. 

La zona de Castellar Vell va que-
dar desamortitzada, van desmantellar 
l’església, “es van treure les rajoles i 
la coberta, els portals, els arcs i els 
elements estructurals”, per dur-los 
a la nova església, avui ja desaparegu-
da. “En sabem poques coses, per-
què al nucli de Castellar no s’han 
fet gaires intervencions arqueolò-
giques”. L’església monumental ac-
tual és del segle XIX.   

Excavacions a Castellar Vell, a càrrec d’Arrago, SL. || M. ANTÚNEZ
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Tothom, qui més, qui menys, ha es-
coltat alguna vegada la música de les 
Gitanes del Vallès i per poc que es co-
negui els peus intenten seguir la core-
ografia dels dansaires. Són unes dan-
ses vives, de caràcter alegre, vistós 
i enèrgic. El Ball de Gitanes de Cas-
tellar va organitzar dissabte un di-
vertimento que s’afegeix a l’execució 
clàssica del ball de plaça com són la 
jota, la masurca o el xotis. Enguany, 
a més d’interpretar alguns balls de 
les Gitanes, la colla local juntament 
amb les del poble veí de Sentmenat i 
Ripollet, van idear l’Europicada, en 
què cada conjunt de ball va acoblar la 
coreografia amb cançons que s’han 
interpretat a Eurovisió. “Cada any 
amb les tres colles decidim en el 

Benvinguts a l’Eurogitanes!

El Ball de Gitanes de Castellar desfilant davant del jurat ‘eurovisiu’. || Q. PASCUAL

Intèrprets de ‘Negra sobre punt blanc’, una obra dirigida per Gabi Ruiz. || CEDIDA

El Ball de Gitanes organitza una divertida sessió amb balls eurovisius

sopar de la picada a quin tema de-
diquem el ball de l’any següent”, 
explicava Berta Gangonells, mem-
bre de la junta del Ball de Gitanes, 
mentre mirava de reüll les execuci-
ons de la seva colla.

Tot estava destinat a l’especta-
cle. En una de les parets d’El Mirador, 
es va habilitar un photocall sota unes 
lletres inflables amb el nom d’Europi-
cada i unes cortines brilli-brilli. Com 
tot certamen de certa qualitat, l’Eu-
ropicada tenia un jurat integrat per 
membres de les tres colles, que esta-
ven asseguts en una taula presidida 
per un cor eurovisiu amb la bande-
ra de Castellar. 

Cada colla va fer el galop d’en-
trada amb les banderetes respecti-
ves de cada poble i després en va re-
partir entre el públic que omplia la 
plaça Major. “Abans potser sí que 
teníem una rivalitat, però ara les 

EUROPICADA | PLAÇA MAJOR

tres colles ens agafem la picada 
com una competició sana, de ger-
manor”, afegia Gangonells. L’ordre 
d’actuació es va decidir per sorteig 
i la primera colla que va sortir a la 
plaça va ser la de Sentmenat, segui-
da per Castellar i Ripollet.

Després de dues actuacions tra-
dicionals de cada colla, en què el jurat 
va poder apreciar els dibuixos, l’acti-
tud, el maneig de les castanyoles i la 
coreografia, va arribar el moment de 
l’actuació eurovisiva. La colla de Sent-
menat va optar per fusionar a ritme 
de castanyoles i gitanes la mítica 
“Waterloo”, d’ABBA. A continuació, 
el Ball de Gitanes de Castellar, com 
que tenia representació de la colla de 
grans, petits i de joves, va interpretar 
tres balls: el “Making your Mind up”, 
dels anglesos Bucks Fizz; “Dancing 
Lasha Tumbai”, de l’ucraïnés Verka 
Serduchka, i “Europe’s living a cele-
bration”, de Rosa López. La colla de 
Ripollet va fer un mix de temes euro-
visius que va finalitzar amb la mítica 
“SloMo” de Chanel. A part de les de-
liberacions del jurat, el públic que hi 
havia a la plaça podia captar un codi 
QR i votar la seva colla preferida.

Finalment, la colla de Castellar 
del Vallès va obtenir el premi del pú-
blic i la de Ripollet, el de la millor pi-
cada. Hi va haver tres mencions:  la 
menció a les millors castanyoles va 
recaure en Ripollet, la menció a la mi-
llor actitud va ser per a Sentmenat, 
i la colla local va obtenir la menció 
pels dibuixos durant la coreografia 
a la plaça Major.

La jornada va acabar amb un 
sopar de germanor a l’Espai Tolrà, 
on segurament es va decidir el tema 
de la picada de l’any que ve.  

  Jordi Rius

Bea Garcia publica la 
seva primera novel·la

Bea Garcia publica una novel·la. ||  CEDIDA

LLIBRES | NOVETAT

Fins al 16 de juny es pot veure l’obra Metamorfosi Reloaded, una pro-
posta hilarant de la Cia. Fresquita Montes, interpretada pel castella-
renc Jaume Clapés, i també Babeth Ripoll i Elena Alcalde. L’estrena del 
muntatge, el passat 4 de juny, va ser tot un èxit, amb entrades exhau-
rides aquella nit i moltes de les nits programades. L’obra es pot veure 
a La Gleva, al barri de Sant Gervasi de Barcelona.   || M. A.

LA GLEVA | TEATRE BARCELONA

Jaume Clapés torna a escena amb èxit

El castellarenc Gabi Ruiz ha dirigit 
l’obra Negra sobre punt blanc, que es va 
estrenar els dies 1 i 2 de juny al Casal 
Pere Quart de Sabadell. 

El projecte va començar quan 
l’autor de l’obra, Francesc Cutchet, 
va saber que Himmler havia vingut 
a Barcelona. “Va visitar Montser-
rat perquè estava convençut que 
el Sant Grial era allà. Li van robar 
la cartera amb documentació di-
versa i no s’ha sabut mai qui li va 
robar ni què hi havia. I d’aquí neix 
l’anècdota”, diu Gabi Ruiz.

L’autor ha creat una ficció in-
tentant buscar com va passar. Amb 
aquesta excusa, reflexiona sobre la re-
lació que es va trencar en col·lectius i 
famílies amb la Guerra Civil i intenta 
recrear l’ambient de l’any 1940, per in-
tentar mostrar els dos bàndols, i la por 
que hi havia a la societat espanyola. 

L’obra va rebre el Premi de Tea-

Direcció castellarenca a Sabadell
TRES HOMES GROSSOS I CASAL PERE QUART

tre Jaume Salés i Sanjaume. “i a l’au-
tor li ha fet molta il·lusió veure-la 
a l’escenari”. Cutchet és membre de 
Tres Homes Grossos, com Gabi Ruiz, 
que ja havia col·laborat amb aques-
ta companyia. “Me la vaig llegir i la 
vaig trobar molt interessant per-
què és molt intensa”. Va buscar ac-
tors i al novembre van fer la primera 
lectura. Han estat un any i mig d’as-
sajos i adaptacions, perquè l’obra és 
llarga. “És bona com a novel·la, per 

llegir-la, per representar-la ha cal-
gut fer canvis”. 

Els intèrprets de Negra sobre 
punt blanc són Sílvia Leiva, Sergi Gil, 
Josep Fontan, Lluís Saus, Jordi Cantó 
i Jordi Martínez. Buscaven dates per 
estrenar i, “l’Ajuntament de Saba-
dell va fer la proposta del Cebaes-
cènic”. Tres Homes Grossos s’hi va 
sumar i va estrenar amb èxit al juny. 
Tornaran el 5 i 7 de juliol a L’Alcavot 
Espai Cultural.  || M. ANTÚNEZ

La castellarenca Bea Garcia ha pu-
blicat la novel·la Si la vida et posa 
obstacles, salta’ls, de Letrame. Es 
tracta d’una autoedició que narra 
una història que la Bea va escriu-
re ja fa 10 anys. “És un llibre de 
ficció, però és veritat que neix 
quan la meva filla petita va fer 
el pas de primària a l’institut”, 
diu. Totes les vivències que anava 
sentint van ser font d’inspiració 
per a la castellarenca. 

El llibre està escrit en prime-
ra persona i és una història en què 
es barregen elements. Comença 
amb la germana gran com a nar-
radora, i seguidament serà la ger-
mana petita qui narri. També hi 
apareixen els pares. “El llibre 
està escrit des de la mirada de la 
nena” i s’adreça a joves de 5è i 6è 
de primària. S’explica què passa 
quan els nois van a l’institut, “els 
nois i noies s’hi veuran reflectits 
amb moltes coses”. Tot i que no 
és la història de les seves filles –
la Bea en té dues– la inspiren per 
explicar “la història de molts 
nanos que he anat coneixent i 
tractant”.

La Bea s’ha dedicat sempre a 
l’educació, fa 32 anys que treballa 
al Servei d’Educació de Rubí i prè-
viament havia treballat al Servei 
d’Infància i Joventut, “i també a 
l’Ajuntament de Barcelona,  al 
casal de joves i d’infants”. 

El tema de la novel·la és la 
relació amb la fama, “hi ha una 
reflexió sobre el que suposa ser 
conegut, popular, actualment 
els nanos tenen necessitat de 
ser vistos”. Per tant, es parla del 
preu de ser conegut. “Una nena 

famosa no pot decidir què fer dis-
sabte si ha de fer concert, per tant, 
veiem les dues cares de la fama”. 

La novel·la també aborda el 
tema de la relació entre germans, que 
pot ser viscuda de diferents mane-
res. I la passió per la lectura també 
està recollida al llibre. “A casa meva, 
els viatges i els llibres sempre han 
estat grans eixos”. En aquest sen-
tit, Si la vida et posa obstacles, salta’ls 
s’acaba amb la preparació d’un viat-
ge a l’Àfrica. 

En aquesta novel·la, Garcia uti-
litza un llenguatge fàcil, fresc, “hi ha 
molta reflexió sobre com la petita 
vivia aquells moments en què la 
seva germana era famosa”. Garcia 
reconeix que no és només una novel-
la per als joves, “sinó per llegir en 
família”. El llibre ja és a La Centra-
leta i a la llibreria Vallès. 

 || MARINA ANTÚNEZ
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No podia ser un millor marc que la 9a 
Trobada Bastonera del Vallès que es 
va celebrar diumenge al matí per fer 
aquest anunci. L’alcalde de Castellar, 
Ignasi Giménez, va anunciar que en-
guany el Ball de Bastons de Castellar, 
que compleix el seu centenari, rebrà 
la Medalla de la Vila durant la Festa 
Major. “Estem molt orgullosos de la 
nostra colla bastonera de Castellar 
perquè, a més de poder celebrar la 
trobada del Vallès, també estem ce-
lebrant que fa 100 anys que es ballen 
bastons a Castellar”, va sentenciar 
l’alcalde entre aplaudiments i cops de 
bastó de les colles participants. “Hi ha 
hagut moltes generacions de basto-
ners i bastoneres que han estat par-
ticipants d’aquesta dansa”, va apun-
tar Giménez, que va tenir un record 
per al mestre Joan Munt, “tot un re-
ferent a Castellar”, que té un monò-
lit dedicat a la seva memòria a la plaça 
dels Enamorats. 

Per això, en tractar-se d’una efe-
mèride tan especial, “hem acordat 
amb la resta de grups municipals 
al consistori atorgar la medalla de 
màxim reconeixement, la Medalla 
de la Vila, a la nostra colla de basto-
ners”. I aleshores va començar a plou-
re amb la qual cosa es va haver de sus-

Medalla de la Vila per als bastoners
L’alcalde de Castellar 
va fer l’anunci durant 
el decurs de la 9a 
Bastonada del Vallès

   Jordi Rius

manes van enfilar per l’avinguda fins 
a connectar amb el carrer Montcada. 
Les cinc colles van convergir a la plaça 
d’El Mirador. 

“Cada colla té una manera de 
picar, i això es pot apreciar de segui-
da”, va constatar el president del Ball 
de Bastons de Castellar, Antonio Cas-
tillo. La trobada era dels dos Vallesos, 
l’Occidental i l’Oriental, que apleguen 
una quinzena de colles. “Les bastona-
des les organitzen cada any una colla 
diferent i, en funció de les seves ne-
cessitats, l’organitza quan pot”, va 
advertir Castillo. El Ball de Bastons de 
Castellar ja va organitzar la primera 
trobada “i ara, la segona. La qües-
tió és no parar i si no hi ha cap colla 
que, per problemes organitzatius, no 
pugui fer-la, podem repetir”.

 Cada colla participant va  fer di-
ferents actuacions amb coreografies 
variades durant la cercavila. La colla de 
Sabadell va ballar conjuntament amb 
la de Les Romanes, a més que s’estre-
nava amb una nena bastonaire, i, per 
exemple, la de Caldes de Montbui va 
utilitzar dos bastons. La colla de Ter-
rassa es va caracteritzar per una no-
drida representació de petits i grans.

Després de les actuacions con-
juntes, tots els dansaires de les cinc 
colles participants a la Trobada Basto-
nera del Vallès van anar  cap al col·legi 
Sant Esteve, on van fer un aperitiu. 

pendre momentàniament l’exhibició 
que s’havia de fer a la plaça d’El Mira-
dor. Posteriorment es va reprendre la 
ballada a la plaça del Mercat.

La 9a trobada Bastonera del Va-
llès va començar a les 11 h amb una cer-
cavila dels cinc grups participants: les 
colles de Castellar, Terrassa, Sabadell, 

Les Romanes (Barberà) i Caldes de 
Montbui. La trobada es va iniciar amb 
diferents balls pel carrer de Santa Per-
pètua i a l’altura de l’avinguda de Sant 
Esteve, les colles de Terrassa, Sabadell 
i Caldes de Montbui  van continuar pel 
carrer Sala Boadella, mentre que el 
Ball de Bastons de Castellar i Les Ro-

Ballada final conjunta de les colles de Ball de Bastons. A la imatge, els de Castellar i Les Romanes, de Barberà. ||  Q. PASCUAL

Moment del concert de fi de curs d’Acció Musical Castellar, a l’Auditori. || CEDIDA

AMC-ARTCÀDIA | AUDITORI

Fi de curs a 
Acció Musical

El 8 de juny, Acció Musical - Artcàdia 
va oferir a l’Auditori tres concerts de 
diferents formats. Amb ells, l’entitat 
enfila la recta final, a punt d’iniciar els 
casals d’estiu.

En el primer concert els prota-
gonistes van ser els instruments i mú-
sics més petits de l’entitat, d’entre 3 

i 12 anys, amb Embruix amb música. 
Una setantena de nens i nenes van in-
terpretar aquesta original història en 
què s’expliquen conjurs de Bonabruixa, 
i cada cançó és un dels ingredients per 
aconseguir el conjur. Per seccions, els 
violins, violoncels, guitarres, clarinet, 
trompeta, percussió, piano, cant i or-
questra van tocar temes molt diversos.

Seguidament, es va interpretar  
La fada Dringuendingue, cantada per 
grups infantils de sensibilització mu-
sical, iniciació i grups de llenguatge 
musical i escenificada per Berta Gar-
cia (fada), Bernat Castells (Martí), Iu 
Chamanel (bruixot) i Agnès Hernàn-

dez (narradora), acompanyats per pro-
fessors músics de l’Artcàdia.

A la tarda van actuar els músics 
més grans amb el concert Els misteris 
de la música, interpretat per orquestra, 
solistes cantants, cor i percussió. Amb 
narració de Maria Hernàndez i direcció 
de Laia Rocavert. Es van sentir peces 
com la “Música pels reials focs artifici-
als,” de Händel; “Hell Bells” d’AC/DC; 
“Un núvol blanc”, de Lluís Llach; “El 
fantasma de l’òpera” o “Africa”. El grup 
de percussió va fer sortir el públic a la 
plaça a ritme de batucada. Tots els as-
sistents van gaudir d’un concert didàc-
tic amb moments molt emocionants. 

TRADICIONS | CENTENARI
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agenda

DESTAQUEM EXPOSICIONS I ALTRES

del 14 al 23 de juny de 2024

DIVENDRES 14
17 h – TEATRE
‘Xou 2024’. Recull de moments 
relacionats amb el teatre
Casal Catalunya
Organització: Grup de Teatre del 
Casal Catalunya

20.30 h - CINEMA
Cicle Gaudí: Robot Dreams
Auditori Municipal
Organització: Club Cinema 
Castellar Vallès

21 h – MÚSICA
Concert de Litus: 
Me’n vaig de rumba
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

DISSABTE 15
3r aniversari de Llullu Cake
Amb Casandra C.A.S.H. DJ set
Plaça Calissó
Organització: Llullu Cake

17.30 h - BALL
Festa country
Sala Blava de l’Espai Tolrà
Organització: Amics del Ball de Saló

A partir 17.30 h  - PROPOSTA
Acte central del 
Correllengua 2024
Pl. d’El Mirador
Organització: CAL Castellar

19.30 h – ACTE ESPORTIU
Cursa solidària BTT nocturna
2n Memorial Koldo Basterretxea
Pistes d’Atletisme
Organització: Suma Castellar

20 h – MÚSICA
Concert de Lòxias
Pl. d’El Mirador
Organització: CAL Castellar

20 h - PROPOSTA
Batalla de Bandes: 
Mapapi vs. Lot Estalvi
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

20.30 h – TEATRE
Revisió anual
A càrrec del Grup de Teatre Tatxa
L’Alcavot
Organització: L’Alcavot Espai 
Cultural

21.30 h – MÚSICA
Concert de La Ludwig Band
Pl. d’El Mirador
Organització: CAL Castellar
Amb el suport de l’Ajuntament

  

DIUMENGE 16
12 h – TEATRE
L’aniversari del sr. Cargol
A càrrec de la Cia. Alcavot Teatre
L’Alcavot
Organització: L’Alcavot

12 h – PROPOSTA
Vermutasso amb DJ Cassandra
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

18 h - BALL
Ball a càrrec de Mar i Cel
Sala Blava de l’Espai Tolrà
Organització: Amics del Ball de Saló

DIMARTS 18
20 h – PROPOSTA
Milonga d’estiu
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

DIMECRES 19
9 h - PROPOSTA
Caminada saludable: 
Camina i fes salut
Sortida des de la porta del CAP
Organització: Ajuntament i Àrea 
Bàsica de Salut

19 h - PRESENTACIÓ
Presentació del llibre “Frieden · 
Pau · Paz · Peace”
Biblioteca Municipal Antoni Tort
Organització: Biblioteca Municipal

DIJOUS 20
10.30 h – XERRADA
“Cuidar i cuidar-se és més fàcil... 
si saps com”
Adreçada a cuidadors no professio-
nals i usuaris amb problemes cogni-
tius lleus o mobilitat reduïda
Espai d’Atenció a la Diversitat 
Funcional (pl. Major, 1)
Organització: ANIA Social 19 h – 

CONFERÈNCIA
“L’univers que ens envolta”
A càrrec d’Inés Dibarboure
Centre Excursionista de Castellar
Organització: Ajuntament i 
Diputació de Barcelona

DIVENDRES 21
17 h – PROPOSTA
Final de curs del Casal Catalunya
Amb teatre, vídeo d’activitats, 
zumba, ball en línia, guitarra, la 
Coral Olivera i el combo Canvi 
de Plans
Auditori Municipal
Organització: Casal Catalunya

De 18 a 22.30 h – MÚSICA
Dia de la Música 2024 
Actuacions de: Castellar Swing 
Band, Combo Petits (EMMTB), 
Galàctica (EMMTB), Di-versions 
Cor Gòspel Castellar, Coral Pas a 
Pas, Cor Juvenil d’Acció Musical – 
Artcàdia i Els Cefalòpodes (Acció 
Musical Castellar – Artcàdia)
Jardins del Palau Tolrà
Organització: Entitats diverses, 
amb la col·laboració de l’Ajuntament

21 h - MÚSICA
Dia de la Música 2024. Jam sessi-
on amb Acció Musical
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

DISSABTE 22
De 10 a 12.30 h – PROPOSTA
Trobada Urban Sketchers 
Dibuixant Castellar
Dibuixarem l’escola Emili Carles-Tolrà
C. Dr. Portabella, s/n
Organització: Dibuixant Castellar

D’11 a 13 h - PROPOSTA
“Estimem el bosc”. 
Joc “Zero foc al bosc”
Activitats per a infants de 8 a 12 
anys. Inscripcions a la Biblioteca
Biblioteca Municipal Antoni Tort
Organització: Biblioteca Municipal

D’11.30 a 13 h – MÚSICA
Dia de la Música 2024
Actuacions de: Kor Ítsia, Coral 
Xiribec i Lente Ma Non Troppo 
(EMMTB)
Jardins del Palau Tolrà
Organització: Entitats diverses, 
amb la col·laboració de l’Ajuntament

A partir 18.30 h - PROPOSTA
Sant Joan a Can Carner
18.30 h – Contes amb Rosa Fité
23 h – Música amb DJ RC
C. de Can Carner
Organització: Associació de Veïns 
de Can Carner

De 18 a 21 h -  MÚSICA
Dia de la Música 2024
Actuacions de: Corals Espaiart, 
Formació de corda ‘Arquet’ 
(Espaiart), Aires Rocieros 
Castellarnec i AtzaMares del Cor 
Sant Esteve 
Jardins del Palau Tolrà
Organització: Entitats diverses, amb 
la col·laboració de l’Ajuntament

20 h - PROPOSTA
Batalla de Bandes: 
Last Hope vs. Goiat
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

DIUMENGE 23
A partir de les 10 h - PROPOSTA
Sant Joan a Can Carner
Xocolatada (10 h), trobada Urban 
Sketchers (de 10 a 12 h), concurs de 
dibuix infantil (11.30 h), exposició (a 
partir 11.30 h), actuació de Jaume 
Ibars (13 h) i revetlla popular amb el 
Conjunt Lluna (23.30 h)
Can Carner
Organització: Associació de Veïns 
de Can Carner

12 h - MÚSICA
“Vermutasso” amb DJ Tofu
Cal Calissó
Organització: Calissó Cultural

A partir 19.45 h - PROPOSTA
Arribada de la Flama del Canigó
Inici recorregut, 19.45 h (pl. de la 
Fàbrica Nova), arribada a la pl. d’El 
Mirador a les 20 h
Organització: CEC i CAL
Hi col·laboren: CAC, Gegants de 
l’ETC i ADF
Amb el suport de l’Ajuntament

21 h - PROPOSTA
Sopar de Sant Joan
Carrer del Calvari
Organització: Avvelpujalet
Confirmar assistència a avvelpuja-
let@gmail.com

Concert del Litus
Divendres 14 · 21 h · Cal Calissó

Divendres 14, el Calissó acull un concert 
en directe amb Litus, que porta una llar-
ga trajectòria com a músic. Va començar a 
terrassa amb Mutis. Després, va iniciar la 
seva carrera en solitari, i va instal·lar-se a 
Madrid, on també va fer teatre. Va formar 
part de la banda de Late Motiv d’Andreu 
Buenafuente durant 7 anys. Aquest cop, 
farà un homenatge a la rumba catalana re-
cordant temes de Peret, El Pescaílla i Gato 
Pérez, entre d’altres. 

Exposició: “Tapissos nuats a mà”
Dimecres 19 i dijous 20 de juny · De 10 a 13 h i de 15 a 19 h al Casal de gent gran de la pl. Major
Organització: AVAN, Institut Català de la Salut i Ajuntament
Exposició de manualitats
Fins al 20 de juny · Casal Catalunya
Exposició: “Cuidem Castellar: Una proposta del Consell d’Infants”
Fins al 30 de juny en horari d’obertura de la Biblioteca · Organització: Ajuntament
Exposició de fotografies de Francesc Catalan
Fins al 31 de juliol · Local del Centre Excursionista de Castellar
46è Trofeu Joan Riera. 60è Concurs de Fotografia Artística
Inscripcions fins al 26 de juliol · Entrega al CEC, a CM62, Jordi Serra, Vila Hosta, Estudi Sandra Galera o Disscopi

L’admissió d’actes finalitzarà, com a màxim, el dimecres a les 12.30 h
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FARMÀCIES DE GUÀRDIA 
 
 
DIVENDRES 14 LLUCH 
DISSABTE 15 LLUCH 
DIUMENGE 16 YANGÜELA 
DILLUNS 17 PERMANYER 
DIMARTS 18 CATALUNYA 
DIMECRES 19 VALLÈS 
DIJOUS 20 EUROPA 
DIVENDRES 21 BONAVISTA 
DISSABTE 22 PERMANYER 
DIUMENGE 23 CASTELLAR 

Farmàcia Casanovas
937 143 376 · Av. St. Esteve, 3
Farmàcia Permanyer
937 143 829 · Ctra. de Sabadell, 48
Farmàcia Catalunya Núria
655 41 61 41 · Balmes, 57
Farmàcia Lluch
937 145 025 · Av. St. Esteve, 71
Farmàcia del Vallès
937 159 099 · Barcelona, 58
Farmàcia Yangüela 
937 145 289 · Torras, 2
Farmàcia Europa 
937 472 890 · Barcelona, 78-80
Farmàcia Castellar 
937 203 825 · Ctra. Sabadell, 3

DEFUNCIONS 

Servei d’urgència nocturn: a partir 
de les 24 h es deriva a les farmàcies 
de guàrdia de Sabadell i Terrassa.

Farmàcies servei 24 hores Sabadell:
Farmàcia Carrera: ctra. de Terrassa, 377

“Res és més intens que  el terror de perdre la identitat.”
Alejandra Pizarnik

@descobrintcastellar @tsegui @pastoreta26
Dia plujós a Castellar Aterratge en un lloc privilegiat Pedraforca i Saldes

POSTALS DE CASTELLAR 
 

INSTAGRAM · @lactual

El 20 de juliol del 1987 es feia aquesta instantània de l’altra banda del riu Ripoll en què es pot apre-
ciar, en primer terme, Can Pèlags (o Pèlachs), una de les edificacions amb més història de la con-
trada; el Ranxo, que va ser propietat de la família Tolrà, i Castellar Vell, al fons. || AUTOR: A. PERICH|| 

TEXT: CENTRE D’ESTUDIS - ARXIU D’HISTÒRIA DE CASTELLAR DEL VALLÈS

Panoràmica del 1987

penúltima

08/06/2024
Montserrat Serra Grau ·83 anys

09/06/2024
Eduard Dehesa Merino · 73 anys

TELÈFONS DINTERÈS: Ajuntament 93 7 14 40 40 ·  Fax Ajuntament 93 714 40 93 · Policia 93 7 14 48 30 · WhatsApp Policia Local (urgències) 696 462 050 · Avaries enllumenat  092 · Bombers 900 131 326 · 93 714 49 
51 Ràdio Castellar 93 714 43 40 · Casal Catalunya 93 715 89 98 · Casal Plaça Major 93 714 36 55 · CAP 93 747 11 11 · Servei de Català 93 714 30 43 · Centre de Serveis 93 747 10 55 · Ambulància 061 Funerària Castellar 
93 727 74 00 · Tanatori 93 747 1 2 03 · Mossos d’Esquadra 112 · Jutjat de Pau 93 714 77 13 · OSB  93 7 14 53 89 · ACC 93 7 14 6 7 39 · Recollida de mobles 900 150  140 · Taxis Castellar 93 7 14 3 7 75 · Parròquia  93 714 52 83
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la contra

Domingo Iglesias

Regalar una cadira 
de rodes és regalar 
una vida a molta gent

Afectat de la malaltia de Lyme

Q
. P

A
S

C
U

A
L

La seva vida va canviar fa 16 anys quan durant un 
passeig pel camp a Lleó una paparra el va picar i li va 
transmetre la malaltia de Lyme. Afirma que no som 
conscients del perill de la picada d’aquest insecte

11 respostes

Un tret principal del teu caràcter?
Actiu i positiu
Un defecte que no pots dominar?
Les injustícies
Una persona que admires?
Els meus pares
La teva paraula preferida?
La positivitat
Quin plat t’agrada més?
Els ‘callos’
Un color
Verd
Una pel·lícula?
¿Conoces a Joe Black?
Un grup?
Maná
Un llibre?
Resetea tu mente, de Mario Alonso
Un indret?
El centre de Castellar
Un desig?
Que torni l’empatia a aquest món

”

“

· Abans que et piqués la paparra, 
a què et dedicaves?
Estava de mecànic industrial a la 
multinacional Fluidra, que es dedica 
al sector de les piscines, fins que em 
va passar això de la picada.

 · Va ser a Lleó el 2008.
Sí, jo estava caminant pel camp amb 
la família i em va picar la paparra.  
Em va sortir un cercle vermell i des-
prés es va tornar negre. Vaig estar 
per aquella zona de vacances. Ju-
gant a futbol se’m va sortir una rò-
tula. Quan vam arribar de vacances, 
se’m va posar la cama negra i em van 
dir que era un herpes.

· Com actua, la paparra?
Es veu que la paparra s’enganxa 
entre 24 i 48 hores. T’injecta uns 
bacteris que s’anomenen borrèli-

es, i jo tinc les de l’ant i de la rata de 
cames blanques americans. A més, 
no estic exempt que em torni a picar. 
Als Estats Units i l’Amèrica del Sud 
està molt introduïda.

· I fins al 2021 no et van detec-
tar que era la malaltia de Lyme?
Sí. Mentrestant em vaig operar del 
genoll i el maluc, les lumbars, on 
porto claus i plaques. Em van dir 
que era desgast. Em pixava a sobre, 
queia i tenia paràlisis facials. Vaig 
perdre l’oïda totalment en una ore-
lla i a l’altra en un 50%. M’anaven 
passant coses, però ningú s’atrevia 
a donar-me un diagnòstic clar. A la 
malaltia de Lyme se la coneix com la 
malaltia de les mil manifestacions. A 
l’Hospital General de Catalunya, el 
meu metge de capçalera em va dir 
que em fes una anàlisi perquè tenia 
“un bitxo”. Són analítiques que has 
de costejar tu perquè la Seguretat 
Social no ho fa.

 · Abans  del 2021 ja anaves en ca-
dira de rodes?
La infecció m’afectava el sistema 
nerviós, les cames em fallaven, em 
va sortir una mena d’osteoporosi a 
la cama dreta. Em van passar tantes 
coses que no entenia res. 

 · Hi ha gaires afectats d’aquesta 
malaltia a l’Estat?
Sí, n’hi ha molts. I segurament n’hi 
ha més que no ho saben. La pilot Laia 
Sanz va estar fa poc a la ràdio i va re-
conèixer que la tenia. Si enganxes a 
temps la malaltia, en un any et pots 
salvar, però a partir d’aleshores és 
crònica. A mi em va afectar el siste-
ma nerviós perquè era el meu punt 
vulnerable. El presentador Jorge 
Fernández també la té.

· Com es pot tractar?
Si passa un any des que t’hagi picat, 
no et cures. Es pot aturar si et sub-
ministren tres tipus de sèrum per 

l’aorta, com em van fer a mi, durant 
60 dies.

· Tot i la teva invalidesa, exerci-
tes el cos i fas esport.
Sí, a l’Institut Guttmann em van dir 
que havia de fer esport perquè no se 
m’atrofiés la musculatura del cos. Em 
sento lliure fent esport  perquè pots 
fer alguna cosa tot i  anar amb cadi-
ra de rodes. Practico pàdel a Cabre-
ra de Mar i ciclisme.

 · Has necessitat ajuda per enten-
dre què t’estava passant?
Sí. Vaig estar una setmana ingressat 
a psiquiatria del Taulí. Quan vaig sor-
tir, vaig pensar que havia d’assumir 
el que vingués i ser fort. Després em 
va venir una separació i lluito pels 
meus fills. He tingut molt suport de 
la meva família de Castellar i del meu 
amic José Luis Alfaro.

 · I a més estàs ajudant de mane-

ra altruista la gent...
Una cadira de rodes és una nova vida 
per a molta gent. La Seguretat Social 
dona unes cadires de rodes de ferro de 
200 euros que s’han d’empènyer. Com 
surt així la gent de casa seva? Fa poc 
vaig conèixer un noi d’11 anys amb una 
patologia bastant severa. Justament 
em van regalar un Batec, un accesso-
ri que és com un volant que es col·loca 
davant de la cadira de rodes, i una ca-
dira de rodes. Les estic preparant a la 
seva mida perquè el noi pugui sortir 
a la muntanya amb els pares. És clar, 
una cadira bona costa entre 5.000 i 
6.000 euros.  Si vols fer esports amb 
una cadira adaptada et pot sortir per 
3.000 euros. Considero que regalar 
una cadira de rodes és regalar una 
vida  a molta gent.  Es pot dir que soc 
com una mena d’intermediari, arre-
glo les cadires que em donen i les re-
galo. És injust veure a Wallapop que 
es venguin cadires de rodes que pot-
ser ha prescrit la Seguretat Social.

  Jordi Rius


